
Šenčur je praznoval — Šenčur je v soboto, 10. decembra, praznoval krajevni praznik. Na proslavi je govoril dr. Joža Vilfan, med množico v dvorani so bili tudi Se živeči borci Kokrške čete, kije 
bila ustanovljena 10. decembra leta 1941. Šenčurjani bodo odslej na ta dan praznovali svoj praznik, (jk) — Foto: F. Perdan 
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List izhaja od oktobra 1947 kot tednik, 
fed januarja 1958 kot poltednik, od janu
arja 1960 trikrat tedensko, od januarja 
1964 ko(> poltednik ob sredah in sobotah, 
od jurija ' 1974 pa ob torkih in petkih: 

L O V N E G A L J U D S T V A Z A G O R E N J S K O 

Bogat in zanimiv sejem 
Poleg raznovrstne izbire blaga in izdelkov bodo 
na letošnjem novoletnem sejmu v Kranju vsak 
dan prireditve dedka Mraza, predvajali bodo 
risane in smučarske filme, prodajali novoletne 
jelke, obiskovalci pa bodo lahko sami prodajali 
smučarsko opremo — Elan in Almira bosta pri

pravila posebno razstavo 
Kranj — Predsednik radovljiške 

občinske skupščine inž. Leopold Per-
nuš bo v petek, 16. decembra, ob 
9. uri dopoldne odprl v Kranju 
osemnajsti mednarodni novoletni 
sejem. Predstavniki delovne organi
zacije Gorenjski sejem Kranj napo
vedujejo, da bo letošnji sejem bogat 
tako glede izbire blaga kot glede raz
ličnih prireditev. Na sejmu bo letos 
sodelovalo 68 razstavljavcev blaga 
za široko potrošnjo. Raznovrstna bo 
izbira stanovanjske opreme, bele 
tehnike, akustike, dekorativnih iz
delkov, konfekcije, igrač, knjig, koz
metike in krzna. Za vse blago pa bo 
veljal poseben novoletni popust. 

Prireditelji so si letos še posebej 
prizadevali, da bi sejem čimbolj po
pestrili v znamenju novoletnega raz
položenja. Tako bo na več kot 200 
kvadratnih metrih v hali A oddelek 
zimske športne opreme. Inštitut Ela
na iz Begunj pripravlja tudi poseb
no razstavo razvoja izdelave smuči, 
Almira Radovljica pa razstavo re
prezentančnih dresov in opreme. 
Posebnost tega dela prireditve bodo 
tudi obiski Bojana Križaja in drugih 
naših reprezentantov, ki bodo ljubi
teljem dajali avtograme. 

Za osibke in predstave dedka Mra
za bodo letos na sejmu uredili halo 
C. Razen tega bodo popoldne redne 

lutkovne predstave Prešernovega 
gledališča, predvajali pa bodo tudi 
risane in smučarske filme. Nedvom
no zanimiva novost na sejmu bo le
tos tudi prodaja stare smučarske 
opreme. Obiskovalci bodo lahko 
opremo sami prodajali oziroma za
menjevali, za kar jim ne bo treba 
plačati posebne vstopnine. Druga 
zanimiva novost na sejmu pa bo 
prodaja novoletnih jelk. Gozdno go
spodarstvo Kranj bo organiziralo 
prodajo ob vhodu in zato kupcem ne 
bo treba plačati vstopnine. 

Vsi, ki si bodo ogledali sejem, pa 
bodo pri paviljonu Živila Kranj 
lahko brezplačno poskusili sir ali 
popili kozarček vina. Omenimo še, 
da je letos prireditelj — delovna 
organizacija Gorenjski sejem Kranj 
— poskrbela tudi za ogrevanje. Na
bavili so namreč nove ogrevalne 
naprave. 

To je le nekaj zanimivosti o letoš
njem mednarodnem novoletnem 
sejmu, ki bo odprt vsak dan od 9. do 
19. ure do 26. decembra. Povejmo še, 
da bodo vstopnice za odrasle po 
20 dinarjev, za otroke od 7. do 14. 
leta po 10 dinarjev, za otroke do 
7. leta pa bo dopoldne vstop brezpla
čen, popoldne pa bodo vstopnice 
zanje po 5 dinarjev. A. Zalar 

Na proče{ju doma kulture v Šenčurju, ki se bo odslej imenoval Dom Kokrške 
čete, je v soboto, 10. decembra, eden od njenih komandirejv Franc SiSka-Črto 
odkril spominsko ploščo 47 padlim borcem te enote. 

PRIMERNA NOVOLETNA 

Koluta, 
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DARILA 

za nase 
najbližje 

Tudi v blagovnici t i n a Kranj smo s primer
nimi novoletnimi darili dobro založeni, poseb
no s toplimi konfekcijskimi oblačili za.otroke, 
ženske in moške, z opremo za dojenčke, s 
kozmetičnimi in z usnjenimi izdelki, s perilom 
in pleteninami. 
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igrače vseh vrst 
oprema za dojenčke 
zimska športna oprema 
zlatnina in usnjeni izdelki 
dekorativno in metrsko blago 
perilo in pletenine 
kozmetika in 
zares pestra izbira konfekcije za 
otroke, ženske in moške 

Šenčurjani v spomin borcem Kokrške čete 

Junaštvo brez primere 
V Šenčurju so za krajevni praznik, ki ga bodo 
odslej praznovali 10. decembra, Dom kulture po
imenovali po Kokrški četi in njenim padlim bor
cem v spomin odkrili spominsko ploščo — Govor 
dr. Joža Vilfana in podelitev priznanj še živim 
borcem slavne čete in svojcem po vojni umrlih — 

Izreden napredek kraja 
Šenčur — Krajevna skupnost 

Šenčur ž več tisoč prebivalci bo 
odslej praznovala krajevni praznik 
10. decembra. Na ta dan leta 1941 je 
bila v bližnjem gozdičku osnovana 
slavna Kokrška četa, ena od 32 
partizanskih čet, ki so leta 1941 delo
vale na Slovenskem. Delovala je na 
levem bregu Save, zemljepisno in 

TRŽIČ 
V četrtek, 15. decembra, ob 

17. uri o v veliki sejni dvorani 
tržiške občinske skupščine 
volilna konferenca partijske 
organizacije tržiške občine. 
Občinska organizacija zdru
žuje v 38 osnovnih organizaci
jah (leta 1973 jih je bilo le 21) 
672 članov, med katerimi sta 
202 ženski, mladih do 27 je 
165, neposrednih proizvajal
cev pa 328. Za sekretarja 
komiteja je ponovno predla
gan sedanji sekretar Janez 
Piškur. Razen njega bo v no
vem komiteju še 12 članov. 

politično težkem terenu, in bila 
ustanovljena na pobudo okrožnega 
partijskega vodstva in šenčurske 
partije ter Skoja, katerih zametki 
segajo že v 1934. leto. Na dan usta

novitve je združevala junaška četa 5 
borcev, Čez nekaj mesecev pa že 72. 
Med njimi so bili znani gorenjski 
prvoborci in revolucionarji, k i so 
preživeli vstajo v Poljanski in Selški 
dolini. Kokrške čete potlej okupator 
s pomagači ni mogel več uničiti. 
Junija 1942 je prerasla v II. bataljon 
Kokrškega odreda. Boj je redčil 
borce Kokrške čete. 47 j ih je za 
vedno ostalo v gozdovih ali po tabo
riščih. Od 25 preživelih jih je 13 po 
vojni umrlo, 12 pa jih je še živih. 

V soboto, 10. decembra, so v Šen
čurju prvič praznovali na ta dan. 
Dom kulture sredi vasi, enega naj-
Nadaljevanje na 3. strani 
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Tovarna klobukov Šešir Škofja Loka 
priporoča svoje izdelke 

piccadilly - piccadilh - piccadilly - piccadilly - piccadilh —' piccadilly — 

Kranj — Predsednik komisije skupščine SFRJ za ures
ničevanje zakona o združenem delu Roman Albreht je 
sklical 7. sejo komisije, ki poteka v Kranju. Včeraj so 
obravnavali informacijo o aktualnih vprašanjih in pro
blemih uresničevanja zakona o združenem delu in 
predlog zakona o ugotavljanju in delitvi skupnega pri
hodka in dohodka. Danes pa komisija zaseda skupaj z 
organi stalne konference mest Jugoslavije. Obravnava
jo vlogo občine v sistemu združenega dela. (Ib) — Foto: 
F. Perdan 

S XVIII. NOVOLETNI SEJEM OD 16. DO 26. DECEMBRA 1977 
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V soboto, 10. decembra, je bila v Domu JLA v Kranju že tradicionalna krvo
dajalska proslava krajevnega odbora Rdečega križa Vodovodni stolp. 
Tokrat so podelili krvodajalska priznanja 62 krvodajalcem, ki so petkrat, 
desetkrat in petnajstkrat darovali kri, posebno čast pa so izkazali tudi Jožici 
Žagar, ki je letos že petdesetič dala kri. Krajevni odbor rdečega križa se 
lahko poleg vseh drugih dejavnosti, s katerimi se ukvarja, pohvali prav 
s krvodajalstvom: tako na leto daruje kri okoli 450 občanov te krajevne skup
nosti, kar je v absolutnem številu največ v občini. V krvodajalskih seznamih 
pa imajo vpisanih okoli 2500 krvodajalcev, ki so enkrat ali večkrat dali kri. 
Seveda pa je tako uspešna dejavnost na področju krvodajalstva odvisna 
predvsem od prizadevnih odbornikov, ki jim ni žal časa in truda za pridobi
vanje krvodajalcev: izkazalo se je za uspešno, če se do vsakega občana pride 
osebno. Na sobotni proslavi so za kulturni program poskrbeli recitatorji in 
pevski zbor osnovne šole Simona Jenka ter moški pevski zbor Tugo Vidmar. 
- L. M. - Foto: F. Perdan 

JESENICE 
V četrtek, 8. decembra, je bila redna seja izvršnega odbora predsedstva 

občinske konference S Z D L Jesenice, na kateri so obravnavali financiranje 
časopisa Glas, razpis priznanj Osvobodilne fronte slovenskega naroda za leto 
1978 ter financiranje občinske konference S Z D L Jesenice. Člani izvršnega 
odbora so se strinjali tudi z mnenjem občinskega odbora ZZB NOV, ki pred
laga, da se kulturne, športne in druge ustanove ter osnovne in srednje šole 
v občini poimenujejo po borcih in revolucionarjih. Tako naj bi se športni park 
v Podmežakli imenoval po prvoborcu Jožetu Gregorčiču in tudi osnovne šole 
v Kranjski gori, na Koroški Beli ter varstveni zavodi naj bi povzeli imena 
po jeseniških borcih in revolucionarjih. D. S. 

KRANJ 
Jutri, 14. decembra, ob 11. uri bo seja izvršnega odbora občinske izobraže

valne skupnosti. Razpravljali bodo o poročilu o učnovzgojnih uspehih v šol
skem letu 1976/77, resoluciji za prihodnje leto, vlogi aktiva ravna.eljev, pred
logu za valorizacijo OD v osnovnem šolstvu in drugih aktualni, zadevah. 
Seja bo v sejni sobi strokovnih služb SIS v nebotičniku. 

V četrtek, 15. decembra, ob 12. uri bo v delavskem domu v Kranju seja 
občinskega sveta Zveze sindikatov. Obravnavali bodo program za prihodnje 
leto, finančni načrt, novo organiziranost občinskega sveta in Zveze sindikatov 
in predlog samoupravnega sporazuma o pravicah in obveznostih iz 
zdravstvenega varstva. L . B. 

Na osmi redni seji se bo jutri, 14. decembra, dopoldne sestal medobčinski 
odbor gospodarske zbornice za Gorenjsko. Obravnavali bodo problematiko 
srednjeročnih razvojnih programov v tistih organizacijah in temeljnih orga
nizacijah združenega dela, kjer jih še niso sprejeli. Na dnevnem redu pa je 
tudi razprava o ponovitvi akcije za sprejemanje samoupravnega sporazuma 
o temeljih plana razvoja letališke mreže v Sloveniji do 1980. leta. Na seji bodo 
imenovali tudi komisijo za varstvo okolja in uporabo sekundarnih surovin. 

. A. 2. 
RADOVLJICA 

Včeraj, 12. decembra, se je na 105. redni seji sestal izvršni svet radovljiške 
občinske skupščine. Obravnavali so predlog odloka o začasnem financiranju 
proračunskih potreb v prvem tromesečju prihodnjega leta, predlog rebalansa 
proračuna za letos, osnutek resolucije o politiki izvajanja družbenega.plana 
občine za prihodnje leto in osnutek plana razvoja malega gospodarstva v 
občini. 

Jutri, 14. decembra, popoldne bo v Radovljici volilna konferenga 
občinske organizacije zveze komunistov. Na seji bodo med drugim pregledali 
delo občinske konference zveze komunistov in njenih organov, sprejeli 
programska izhodišča za prihodnje delo in izvolili komite, sekretarja, namest
nika, komisije in in člane medobčinskega sveta Z K za Gorenjsko. 

A. 2. 

ŠKOFJA LOKA 
Danes ob 13. uri bo seja predsedstva O K SZDL. Razpravljali bodo o pri

pravah na skupščinske volitve, ki bodo prihodnje leto. 
Jutri, 14. decembra, bo seja izvršnega odbora občinske izobraževalne 

skupnosti. Obravnavali bodo predlog revalorizacije cen vzgojno-izobraževal-
nih storitev in meril za financiranje v letošnjem letu in rebalans finančnega 
načrta za letos. ' L . B. 

TRŽIČ 

Slovenci na Koroškem 

»Po slovensko pa ne!« 
V E L I K O V E C , C E L O V E C - Konec novembra so se na Koroškem 

nadaljevali sodni procesi proti koroškim Slovencem, ki so javno prote
stirali zoper protimanjšinsko politiko vlade. V Velikovcu so sodili 
29-letnemu kmetu Jožetu Mullerju in 22-letnemu študentu Mirku 
Perču, na Dunaju pa se je nadaljevala razprava zoper štiri selske fante, 
ki so 14. novembra lani, na dan preštevanja, sežgali volilne listke in s 
tem bojkotirali preštevanje manjšine. Sodili, in to v Salzburgu, pa so 
tudi Slovencu Štefanu Petjaku. Doletela ga je huda denarna kazen: 
150 dnevnih tarif po 110 šilingov ali skupno 16.500 šilingov. Poravnati 
mora tudi stroške postopka. Če vsote ne bo plačal, bo moral za 75 dni v 
zapor. Ironija Petjakovega primera je v tem, da so ga obsodili v odsot
nosti in brez udeležbe njegovega odvetnika dr. Matevža Grilca na raz
pravi. Petjak se je želel zagovarjati v slovenščini. Sodišče njegove Želje 
ni upoštevalo in mu ni poslalo vabila v slovenščini za razpravo. Sodišče 
je menilo, da je odločilo »modro in tolerantno«, saj je bil Petjak nepo
sreden storilec in sodelavec prijateljev pri napisni akciji v Miklavče-
vem. V resnici pa je bil obtoženi in obsojeni le šofer aktivistov, ki so 
napisali nekaj parol v tem kraju. S 500 šilingi pa so bile kaznovane tudi 
priče, ki so prav tako terjale slovenske pozive za razpravo. To ni nič 
drugega kot grožnja vsakomur, kdor bo želel uveljaviti pravico uporabe 
jezika pred sodiščem! 

Še bolj kričeč primer pa se je pripetil na okrajnem sodišču v Velikov
cu, pred katerega sta stopila Jože Milller in Mirko Perč. Obtožena sta 
bila kriminalnega dejanja, ker sta na poslopju kolodvora v SinČi vasi, 
kjer je živo slovenstvo, napisala nekaj parol zoper preštevanje. Tudi 
Milller in Perč se nista smela zagovarjati slovensko, čeprav stanujeta v 
sodnem okraju Pliberk, kjer je slovenščina tudi po sedanji zakonodaji 
dovoljena! Zaman so bili protesti odvetnikov in zaman izpoved obto
žencev, da še nista bila kaznovana, da nista imela namena povzročiti 
škodo, temveč sta sledila svoji slovenski vesti! Sodišče je prezrlo ozadje 
dejanja, temveč ga je okvalificiralo kot kriminalno in prisodilo Muller
ju 2000 šilingov kazni ali 10 dni zapora, Perču pa 3000 šilingov kazni ali 
15 dni zapora. Slovenščina je bila onemogočena tudi na mešanem jezi
kovnem področju, čeprav to državna pogodba zagotavlja! Pri tem po
stopku sam okrajni tožilec ni bil dovolj, temveč je nastopil celo držav
ni, kar je redkost! To opozarja, kako težita vlada in sodstvo h krimi-
nalizaciji dejanj koroških Slovencev. 

Slovenske organizacije tudi organizirajo zbiranje pomoči za 
preganjane člane narodnostne skupnosti. Številka konta je 3300 pri 
Zvezi slovenskih zadrug v Celovcu! 

Urad zveznega kanclerja pa je izdal novo »dokumentacijo« o manj
šinski problematiki, katere naslov je Pravni položaj narodnih skupin v 
Avstriji, obsega pa 112 strani. Knjiga vsebuje govor zveznega predsed
nika dr. Kirschlagerja ob 20. obletnici podpisa državne pogodbe in 
nekatere dokumente kot so državna pogodba, zakon o narodnostnih 
skupinah, odredbo zvezne vlade o sosvetih za narodnosti, predpise o to
pografskih označbah in uporabi slovenskega jezika, zakone s sedmega 
julija lani skupaj s sporazumom treh strank, govor Kreiskega 7. julija 
lani in vsebino not, izmenjanih med Avstrijo in Jugoslavijo. Knjigo 
Pravni položaj narodnih skupin v Avstriji ocenjujejo Slovenci in drugi 
demokrati kot »uradno zavajanje javnosti«, saj gre za enostransko 
obravnavo celovitega vprašanja. Še posebej zbode, da ni podatkov ali 
odstotkov, kako skokovito na Koroškem in v Avstriji zginjajo Slovenci, 
katerih je bilo še v začetku tega stoletja na Koroškem vsaj polovica 
vsega prebivalstva. Obilo drugih laži in zavajanj je še najti v knjigi. 
Slovenci na Koroškem nimajo vrtcev, čeprav je o tem govora. Prav 
tako nobenega Slovenca ni na višjem uradniškem ali drugem položaju, 
čeprav knjiga pripoveduje, da so! Prav tako nikjer ni govora o proti
slovenski akcijah, o hujskanju zoper naše rojake, o podiranju uradno 
dovoljenih dvojezičnih napisov leta 1972 itd. Zakaj nihče zaradi tega ni 
bil kaznovan, procesi zoper Slovence pa se vrste in oblast takoj najde 
»krivca«. Zakaj so bila prekinjena enakopravna pogajanja med 
manjšino, izvedenci za narodnostna vprašanja in vlado? Zakaj. . .? 

Skratka, publikacija namerava napraviti vtis, da je z manjšinami 
v Avstriji vse v redu in da je njihov položaj vzoren. Od te resnice pa je 
še daleč . . . 

J . Košnjek 

Program Tedna 
komunista 

V tržiški občini pripravljajo celovito oceno uresničevanja zakona o zdru
ženem delu. V njej bo analiziran položaj v združenem delu do 15. novembra, 
osnova za oblikovanje ocene pa je bila razprava o uresničevanju po osnovnih 
sindikalnih organizacijah. Tržičani bodo v oceni še posebej pozorni na obliko
vanje dohodkovnih odnosov, na svobodno menjavo dela med temeljnimi 
organizacijami in samoupravnimi skupnostmi skupnih služb, na nagraje
vanje, na družbeno planiranje in kadrovsko politiko. 

Pretekli tedan je občinska konferenca S Z D L Tržič sklicala posvetovanje 
predstavnikov družbenih organizacij in društev, na katerem je bilo govora' 
o pripravah programa proslav in praznovanj prihodnje leto. Dogovorili so se, 
da morajo družbene organizacije in društva čim prej sporočiti programe 
praznovanj in proslav. Koordinacijski odbor za družbene organizacije in 
društva ter odbor za proslave bosta le-te kasneje uskladila. Prihodnje leto bo 
namreč več prireditev kot otvoritev koče na Dobrči, proslava obletnice 
Avnoja, jubilej krvodajalstva, 75. obletnica Peka, Teden komunista itd. Pred
stavniki družbenih organizacij in društev so razpravljali tudi o pripravah 
na volitve. -jk 

Praznovanja ob dnevu JLA 

f \ 
80 let Franca 

Leskoška-Luke 
Eden najbolj znanih sloven

skih revolucionarjev, član sveta 
federacije Franc Leskošek-Lu-
ka, je slavil 80. rojstni dan. 
Prvemu sekretarju CK KP Slo
venije in prvemu komandantu 
partizanskih odredov in NOV 
Slovenije so med prvimi česti
tali soborci, najvišji slovenski 
družbenopolitični delavci, po
tem pa tudi delegati vseh treh 
zborov republiške skupščine, ki 
so se v petek zbrali na slavnost
ni seji v počastitev njegovega 
jubileja. Izročili so mu tudi red 
republike z zlatim vencem, s ka
terim ga je ob 80-letnici odli
koval predsednik republike Jo
sip Broz-Tito. Odlikovanje je 
sla vijencu izročil predsednik 
predsedstva SR Slovenije Ser-
gej Kraigher. Na predlog pred
sedstva skupščine mu je skup
ščina soglasno podelila listino 
»Priznanje socialistične repub
like Slovenije«. To priznanje je 
Francu Leskošku-Luki izročil 
predsednik skupščine dr. Mari
jan Brecelj. 

Ko se je zahvalil za odlikova
nje predsednika republike, je 
Franc Leskošek. govoril o svoji 
revolucionarni poti in prvih sre
čanjih s predsednikom Titom 
na svojem domu in o najtežjih 
revolucionarnih dneh. Pri tem 
je dejal: »Revolucionarno delo 
je bilo in bo ostalo moj poklic, 
ki sem se ga držal zavestno, 
tako kot sem vedel in znal.« 

V BiH 
92.000 dinarjev 

V Bosni in Hercegovini so se 
odločili, da bodo davčno osnovo 
dvignili na 92.400 dinarjev. Gre 
za skupni dohodek iz vseh vrst 
občanovega zaslužka. Na dru
žinskega člana pa lahko v Bo
sni in Hercegovini uveljavljajo 
olajšavo po 23.100 dinarjev, 
vendar le v primeru, da je zapo
slen en sam družinski član. 

Partizanske 
prireditve 

S slovesnim koncertom »Akor
di iz kasarne«, ki so ga izvedli 
v dvorani »Prve proletarske« 
člani umetniškega ansambla 
sarajevske vojaške oblasti, se je 
v Rudu začela tradicionalna 
kulturna manifestacija »Parti
zanske prireditve v Rudu 1977«. 
To kulturno prireditev v čast 
jubilejev predsednika Tita in 
obletnice Jugoslovanske ljud
ske armade je organizirala med 
republiška skupnost za kultur
no in prosvetno dejavnost iz 
Plevlja v sodelovanju z medob
činsko kulturno skupnostjo iz 
Foče in spominskega kulturne
ga doma Prva proletarska v 
Rudu. Manifestacija bo trajala 
12 dni, tako da bo zgodovinsko 
mesto Rudo, v katerem je to
variš Tito pred 36 leti ustanovil 
slovito prvo proletarsko udarno 
brigado, center pomembnih 
prireditev. 

Kosovo o Titu 
V soboto se je v Prištini kon

čal dvodnevni simpozij »Tito o 
Kosovu, Kosovo o Titu«, ki so 
ga organizirali društvo za zna
nost in umetnost Kosova, uni
verza v Prištini in zavod za 
zgodovino Kosova. Na tem sre
čanju uglednih znanstvenih in 
kulturnih delavcev so prebrali 
štirideset referatov posvečenih 
Josipu Brozu-Titu, njegovemu 
revolucionarnemu delu ter ljud
ski in umetniški ustvarjalnosti 
na Kosovu, ki jo je navdihnila 
Titova osebnost. 

Nagrada 
za novinarja 

Predsednik republike Gio-
vanni Leone je v petek sprejel 
časnike nagrajene z nagrado 
Kronist leta. Sprejema se je 
udeležil tudi novinar Primor
skega dnevnika iz Trsta Albin 
Bubnič, ki so mu letos podelili 
posebno nagrado za življenjsko 

i delo zaradi zavzetosti, s katero 
je sledil vsem vprašanjem v zve
zi z odkrivanjem zločinov in 

I zločincev iz nacističnega uniče
valnega taborišča v tržaški Ri-
žarni. Bubnič je prvi slovenski 
časnikar v Italiji, ki je dobil to 
pomembno nagrado. 
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Škofja Loka - Letošnje prazno
vanje dneva J L A bo v Škofji Loki še 
posebej svečano, saj bodo hkrati 
počastili tudi letošnje jubileje pred
sednika Tita in Z K J . Prireditve pri
pravljajo skupaj mladina,; zveza kul
turnih organizacij in vojaki škofje
loške garnizije. Osrednja proslava bo 
21. decembra ob 18. uri v osnovni 
šoli Podlubnik. Poleg tega bodo pri
pravili šahovski turnir za prehodni 

pokal, vojaki in starešine si bodo 
ogledali Termiko, Jelovico, Šešir, 
L T H in E G P , mladina pa garnizijo. 
23. decembra bo v garniziji tovariško 
srečanje s starešinami, predstavniki 
družbenopolitičnih organizacij, ob
činske skupščine, delpvnih organiza
cij in drugih občanov. Poleg tega pri
pravljajo tudi razna Športna sreča
nja in proslave po šolah in krajevnih 
skupnostih. L . B. 

Tržič — Komisija za idejna vpra
šanja in usposabljanje komunistov 
občinske konference Z K S Tržič bo 
prihodnje leto nadaljevala z akcijo 
Teden komunista. Potekala bo pred 
pod tremi gesli in sicer »človek-
znanje-produktivnost«, »družba in 
knjiga« in »Komunist v pripravah 
na kongresa«. Akcijo bo usklajevala 
komisija za idejna vprašanja in us
posabljanje komunistov, za posa
mezne teme pa bodo skrbeli komisije 
za družbenoekonomske odnose pri 
komiteju, posebna delovna skupina 
pod vodstvom Eda Robleka za 
akcijo »družba in knjiga« in komi
sija za obveščanje za akcijo »Ko
munist v pripravah na kongresa«. 
Zadolženi za uresničevanje morajo 
po sklepu komisije za idejna vpra-

Tržič — Pretekli teden so se v 
Tržiču sestali člani aktiva mladih 
komunistov, ki so člani organov ob
činske konference ZSMS. Mladi ko
munisti so ocenili dejavnost tržiške 
mladine po septembrskih nadomest
nih volitvah in v pripravah na kon
gres slovenske mladine. Predvsem so 
ugotovili, da je večina mladih komu
nistov v tržiški občini neaktivnih 
tako v mladinski kot v partijski 

Evidentiranje 
končano 

Kranj — Izvršni odbor občinske 
konference socialistične zveze Kranj 
je v torek, 6. decembra, na seji ugo
tovil, da je evidentiranje kandidatov 
za volitve delegatov občinske skup
ščine in skupščin samoupravnih 
interesnih skupnosti v kranjski obči
ni v glavnem končano. Ocenjujejo 
pa, da je v krajevnih skupnostih med 
evidentiranimi še vedno premalo 
žensk in mladih. Odstotek evidenti
ranih žensk pa je po drugi strani 
večji v temeljnih organizacijah 
združenega dela. Med evidentira
nimi pa je v krajevnih skupnostih 
precej komunistov in vodilnih delav
cev iz gospodarstva. A. 2. 

sanja in usposabljanje komunistov 
pripraviti programe do 15. decembra. 

V tržiški občini so se zdaj že 
dogovorili, da bodo o odnosu človeka 
do znanja in produktivnosti raz
pravljali tudi na bližnjih občnih 
zborih osnovnih sindikalnih orga
nizacij. Še posebna pozornost bo 
veljala inovacijam in ustvarjalnemu 
delu delavca. V Teden komunista 
se bodo vključili tudi Klub tržiških 
študentov, Klub štipendistov in 
konferenca mladih delavcev pri 
občinski konferenci ZSMS. Ponovno 
kaže oživiti delo poverjenikov Ko
munista in vključiti v akcijo tovar
niška glasila in poročevalce, ki skrbe 
za obveščanje v tržiški občini in 
izven nje. 
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organizaciji. V mesecih pred kongre
si bi j ih zato kazalo trajno vključiti 
v delo in jim dati odgovorne zadol
žitve. 

Sestal pa se je tudi sekretariat 
predsedstva občinske konference 
ZSMS Tržič in razpravljal o glavnih 
nalogah organizacije v prihodnjih 
mesecih. Predvsem bo treba urediti 
evidenco in poskrbeti za članske 
mladinske izkaznice. Nekateri mla
dinci imajo namreč po dve, drugi pa 
so brez. -mv 

Sindikalni 
občni zbori 

Tržič — Po osnovnih organiza
cijah sindikata v tržiški občini se 
pripravljajo na občne zbore, ki bodo 
decembra in januarja. Na občnih 
zborih bodo razpravljali predvsem o 
uresničevanju zakona o združenem 
delu in o pripravah na volitve ter 
izvolili nove organe osnovnih sindi
kalnih organizacij. Vodstvo občin
skega sveta Zveze sindikatov in 
člane republiških sindikalnih orga
nov pa bodo izvolili kasneje, ko bo 
znana nova organiziranost sindika
tov na občinski in republiški ravni. 

Kritika mladim komunistom 
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Samoupravni dokument 
v razpravi 

V jeseniški občini je v večini delovnih organizacij 
javna razprava o samoupravnih dokumentih — 
Vendarle tesnejša povezava krajevnih skupnosti 

in temeljnih organizacij združenega dela 
Jesenice — Ob polletju so v ob

čini v skladu s srednjeročnim na
črtom delovne organizacije imeno
vale komisije in izdelale rokovnike 
ter vsebinske pristope za izdelavo 
samoupravnih splošnih aktov. Do 
zdaj je 45 delovnih organizacij, ki so 
povezane v delovne organizacije s 
sedežem v občini, že sprejelo ali še 
razpravljajo o osnovnih aktih: o 
samoupravnem sporazumu o zdru
ževanju dela delavcev v temeljno or
ganizacijo, o statutu temeljne orga
nizacije, o samoupravnem sporazu
mu o združitvi temeljne organizacije 
združenega dela v delovno organiza
cijo tei o statutu delovne organiza
cije. V vseh 33 temeljnih organiza
cijah v gospodarstvu imajo vse akte 
v javni razpravi: Železarna z 22 te
meljnimi organizacijami z izjemo 
statuta d Movne organizacije, trgov
sko podjetje Golica s 4 temeljnimi 
organizac jami z izjemo statuta de
lovne organizacije, Hotelsko podjet
je Gorenjka s 3 temeljnimi organiza
cijami z izjemo samoupravnega spo
razuma o združitvi temeljnih orga
nizacij v delovno organizacijo, Kovi
nar Jesenice z 2 temeljnima organi
zacijama ima samoupravni spora
zum v osnutku in statut v pripravi 
ter Biro za urbanizem in stanovanj
sko poslovanje z 2 temeljnima orga
nizacijama. 

Slabše pa je v temeljnih organiza
cijah družbenih dejavnosti, kjer še 
niso sprejeli osnovnega akta samo
upravnega sporazuma o združeva
nju dela delavcev v temeljno organi
zacijo združenega dela, medtem ko 
so ostali akti v osnutku že izdelani. 
V temeljnih organizacijah, ki imajo 
sedež v drugih občinah, imajo akte 
izdelane samo v osnutku ali pa so še 
v pripravi. Od teh odstopa le temelj
na organizacija Vatrostalna, ki ima 
svoje samoupravne akte že v veljavi. 

V 17 enovitih organizacijah jese
niške občine precej kasnijo z izde
lavo aktov, od teh pa so bolj uspešne 
in aktivne delovne organizacije na 
področju družbenih dejavnosti. Ugo
tavljajo tudi, da se v dislociranih 
enotah raznih temeljnih organizacij 
in delovnih organizacij s sedežem 
zunaj jeseniške občine delavci slabše 
vključujejo v aktivnosti v temeljnih 
in delovnih organizacijah in še ved
no večinoma čakajo na rešitve v te
meljnih organizacijah združenega 
dela oziroma v delovni organizaciji. 

Tako kot so resnični dohodkovni 
odnosi v organizaciji še vedno vpraš
ljivi, so na začetku poti oblikovanja 
novih družbenoekonomskih odnosov 
tudi v samoupravnih interesnih 
skupnostih. Še vedno ponekod pre
vladuje miselnost, da interesne 
skupnosti delajo na osnovi prora
čunskega sistema. Šele v zadnjem 
času so nekatere interesne skupnosti 
začele razpravljati o vprašanju do
hodkovnih odnosov in iščejo nove 
poti in možnosti. 

V vseh krajevnih skupnostih ob
čine so delovni ljudje in občani ob
ravnavali samoupravne sporazume o 
temeljih planov interesnih skupno
sti, v nekaterih pa so že začeli s po
novnim usklajevanjem programov 
in planov krajevnih skupnosti sku
paj s plani temeljnih organizacij 
združenega dela. Krajevne skupno
sti tudi dopolnjujejo statute in dru
ge splošne akte tako, da ob upošte
vanju življenjskih razmer opredelijo 
organizacijsko in vsebinsko osnovo 
za nadaljnji samoupravni razvoj. 
Premalo ali sploh nič sodelovanja 
med krajevnimi skupnostmi in orga
nizacijami združenega dela se kaže s 
tem, da se v samoupravnih doku-

Vse 
pripravljeno 
Skofja Loka — Pripravljalna 

dela za gradnjo doma upokojen
cev v Škofji Loki so sklenjena. 
Načrti so narejeni, pridobljeno je 
lokacijsko dovoljenje, priprav
ljeno je zemljišče in graditi naj bi 
začeli že letos. Dom bodo zgradili 
zahodno od Centra slepih in sla
bovidnih dr. Antona Kržišnika in 
bo lahko sprejel v oskrbo in nego 
214 upokojencev in drugih obča
nov, ki j im je potrebna domska 
nega. Od tega bo v domu 80 slepih 
in slabovidnih iz vse Slovenije. 

Računajo, da bo gradnja doma 
končana decembra prihodnje le
to. Veljala bo 50,000.000 dinarjev. 
Hkrati pa bodo začeli graditi tudi 
poklicno šolo, dijaški dom, telo
vadnico in bazen za slepo in 
slabovidno mladino pri Centru 
slepih in slabovidnih dr. Antona 
Kržišnika. Ta naložba bo veljala 
30,000.000 dinarjev. L . B. 

mentih organizacij združenega dela 
še ne pojavljajo ustrezne določbe o 
povezovanju s krajevnimi skupno
stmi. Vendar se posebno v zadnjem 
času že pojavljajo tudi zahteve, da 
naj se v dopolnila samoupravnih 
splošnih aktov temeljnih organizacij 
združenega dela vnesejo tudi te 
ustrezne določbe. D. S. 

Neupravičena 
bolovanja 

Jesenice — Jeseniška zdrav
stvena skupnost se je odločila za 
najvišjo prispevno stopnjo na Go
renjskem, a ima največ težav, saj so 
v devetih mesecih letošnjega leta 
stroški neznansko porasli, dohodki 
pa zaostajali. Dohodki občinske 
zdravstvene skupnosti naj bi za 
letos znašali 117 milijonov dinarjev, 
devetmesečni podatki pa kažejo, da 
so dohodek dosegli le s 70 odstotki. V 
vseh drugih občinah, razen v Tržiču, 
se sredstva zbirajo po predvidenem 
načrtu. 

Bruto osebni dohodki na Jese
nicah ne naraščajo tako kot so pred
videvali, na drugi strani pa izdatki 
skupnosti presegajo vsa predvide
vanja. V občini trosijo največ za 
specialistično zdravljenje, za zdravi
la in za zdraviliško zdravljenje. Vse 
več je ljudi, ki bolujejo. 

Občinska zdravstvena skupnost je 
zato v začetku novembra izkazovala 
za okoli 3 milijone 800.000 dinarjev 
izgube. Prav zato je skupščina ob
činske zdravstvene skupnosti že 
sprejela vrsto ukrepov, ki opozarja
jo izvajalce in uporabnike na do
sledno upoštevanje stabilizacijskih 
ukrepov, na varčevanje pri potrošnji 
zdravil, specialističnem zdravljenju, 
bolniškem staležu in pri bolnišnič
nem zdravljenju, za to, da se 
odpravita • visok stalež dela ne
zmožnih in neupravičena bolovanja. 

Šenčurjani so še živim borcem Kokrške čete, kije dolgo nosila breme odpora 
na levem bregu Save, in svojcem po vojni umrlih borcev podelili posebna 
priznanja. Med drugim ga je prejel tudi domačin Franc Štefe-Miško, kije bil 
med najmlajšimi borci te enote. 

Preveč bolezen
skih izostankov 
Tržič - V tržiški občini bodo na 

javnih razpravah o osnutku samo
upravnega sporazuma o pravicah in 
obveznostih iz enotnega in dopolnil
nega programa zdravstvenega var
stva po organizacijah združenega 
dela in krajevnih skupnostih spre
govorili tudi o zaskrbljujočem na
raščanju bolezenskih izostankov. 
Le-ti so na Gorenjskem najvišji v 
tržiški občini. O načinih njihovega 
zmanjševanja so obširno razprav
ljali na 9. seji predsedstva občin
skega sveta Zveze sindikatov, na ka
teri so sodelovali tudi predstavniki 
občinske zdravstvene skupnosti. 

Organizatorji javne razprave 
usposabljajo vodje razprav v zdru
ženem delu in po krajevnih skupno
stih. Obravnava osnutka samo
upravnega sporazuma bi morala biti 
sicer končana še letos, vendar Trži-
čani menijo, da je za temeljito 
razpravo rok prekratek. Zato bo 
zaključek v prvi polovici januarja. 
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Junaštvo brez primere 
Nadaljevanje s 1. strani 

lepših kulturnih objektov v kranjski 
občini, so na osnovi sklepa sveta 
krajevne skupnosti in družbenopo
litičnih organizacij poimenovali po 
Kokrški četi, na področju doma pa 
so padlim borcem Kokrške čete 
odkrili spominsko ploščo. Odkril jo 
je eden od komandirjev te čete 
Franc Šiška-Crto. Skoraj 1000 ljudi 
se je zgrnilo okrog doma in s tem 
prispevalo k veličini slavja v Šen
čurju. Veliko borcev te čete je bilo 
namreč prav iz Šenčurja. 

V dvorani doma, za katerega grad
njo so veliko prispevali krajani, je 
bila zatem osrednja proslava ob kra
jevnem prazniku. Najvišji prestav-
niki kranjske in tržiške občine, kjer 
je četa in kasneje bataljon delovala, 
so se je udeležili. Razen njih pa je 
bilo med udeleženci, ki so do zadnje
ga kotička napolnili prostor, 12 pre
živelih borcev, svojci padlih ali 
umrlih, gorenjski prvoborci in revo
lucionarji ter zastopniki letališča 

Daniel Ar t i ček — novi sekretar 
k a m n i š k i h komunistov 

Na nedavni seji občinske kon
ference zveze komunistov Kamnik 
so izvolili tudi novo vodstvo organi
zacije. Komite občinske kon
ference ZKS ima 15 članov, za sekre
tarja pa so izvolili Daniela Artička, 
diplomiranega ekonomista in dose
danjega direktorja montažnega pod
jetja Alprem. Matevž Košir, ki je 
zaposlen v K I K , pa bo namestnik 
sekretarja. 

Kamniška organizacija Z K se je v 
preteklem štiriletnem obdobju zelo 
okrepila. V organizacijo so sprejeli 
356 novih članov, kar predstavlja 
kar 61,2 odstotka vseh članov ZK v 
kamniški občini. Med novosprejeti-
mi je največ mladih, več kot polo
vica pa je neposrednih proizvajal
cev. 

Ustanovili so tudi številne nove 
osnovne organizacije Z K . Kamniški 
komunisti so organizirani v 53 
osnovnih organizacijah in številnih 
stalnih aktivih. Na tako široko 
akcijo sprejemanja in krepitve orga
nizacije je vplival tudi povečan 
ugled članov zveze komunistov. 
Poudariti pa velja tudi večjo aktiv
nost organizacije ZSMS, kjer so 
skoraj vsi novo sprejeti aktivno 
delovali. 

Skupaj s kamniško delavsko uni
verzo so izpeljali obsežen program 
idejnopolitičnega izobraževanja, ki 

je zajel več kot 4000 udeležencev. 
Posebno uspešno so izvedli politično 
šolo (A in B program) ter seminarje 
za evidentiranje in novosprejete 
člane ZK. 

Velik del aktivnosti pa so kamniš
ki komunisti posvetili gospodarje
nju. Zlasti je šlo za težaven položaj 
v tovarni usnja, kjer so z novo inve
sticijo v tovarno obutve zelo pogre
šili. Tudi uveljavljanje zakona o 
združenem delu in dohodkovni 
odnosi so predmet številnih razprav 
in delovanja Z K . 
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Kaj bo s staro šolo? 
Radovljica — Izvršni svet radov

ljiške občinske skupščine je že 
avgusta letos razpravljal o gospo
darjenju z opuščenimi šolami v Polj-
čah, Begunjah in v Bohinjski Bist
rici. Pokazalo se je, dasta za v solo 
Poljčah zainteresirani izobraževalna 
skupnost Radovljica in krajevna 
skupnost Begunje. Predlagata, da bi 
pritličje šole namenili krajevni skup
nosti, prvo in drugo nadstropje pa 
uredili za šolo v naravi, letovanje 
otrok in zamenjavo otrok iz ob
morskih občin. Vendar pa izobra
ževalna skupnost in skupnost otroš
kega varstva do 1980. leta za to 
nimata denarja. Ob tem pa svet 
krajevne skupnosti predlaga, da bi 
denar od prodaje stare osnovne šole 
v Begunjah namenili za popravilo 
strehe na šoli v Poljčah. 

O tem je pripravila posvet tudi 
izobraževalna skupnost Radovljica. 
Na posvetu pa so obravnavali tudi 
vlogo Tovarne verig Lesce, ki bi šolo 
rada vzela v najem, po dograditvi 

stanovanjskega bloka pa bi jo tudi 
odkupili. Vendar pa se o tem pred
logu na posvetu niso sporazumeli. 
Menili so, da bi se tako objekt 
spremenil v samski dom, kjer bi 
stanovali vajenci in delavci brez 
družin. Predstavnik šolskega centra 
Radovljica je menil, da je internat 
na Bledu dovolj velik za vse tiste, ki 
obiskujejo poklicno šolo. Slišati pa 
je bilo razen tega tudi misel, da bi 
staro Šolo v Begunjah namenili za 
gostinsko-turistično dejavnost. De
nar, ki bi ga na ta način dobili s 
prodajo objekta, pa bi lahko 
namenili za adaptacijo šole v Polj
čah. Prav tako pa so pokazali za
nimanje za ta objekt tudi Pokra
jinski štab TO za Gorenjsko in 
Zveza prijateljev mladine občine 
Koper. 

Ker gre pri vseh objektih v občini 
nedvomno za širši družbeni pomen, 
so se odločili, da imenujejo komisijo, 
ki bo preučila možnost glede šole v 
Poljčah in v Begunjah. JR 

Ljubljana —Pula, ki je bil pokrovi
telj slavja. Še posebnega pozdrava 
so bili deležni Tone Dolinšek, Mira 
Svetina, Marija Vilfan in slavnostni 
govornik dr. Joža Vilfan ter Angela 
Sepin, predvojna šenčurska komuni-
stka. Dr. Joža Vilfan je zgoščeno 
orisal nastajanje in pomen Kokrške 
čete ter njeno povezanost s Komuni
stično partijo na Gorenjskem in v 
Šenčurju. Z njimi sem večkrat 
prihajal v stik, je dejal dr. Joža 
Vilfan. Revolucionarna usmeritev 
Šenčurja ni bila slučajna. Ljudje so 
spoznali zahrbtno in protiljudsko 
igro tedanjih strank in spoznali, da 
jih lahko le partija pripelje do pravic 
in narodnostne enakopravnosti. 
Zgodovino moramo povezovati s 
sedanjostjo, poudarja dr. Joža Vi l 
fan. Takrat je bila odločilna zavest 
vsakega posameznika in ta vrednota 
je pomembna tudi danes! 

Mogočno so potem zadoneli gla
sovi pevcev Partizanskega pevskega 
zbora iz Ljubljane pod vodstvom 
Radovana Gobca in spontan aplavz 
je napolnil dvorano, ko so Šenčur
jani še živim borcem Kokrške čete 
Francu Šišku-Črtu, Ivanu Vamber-
gerju-Fajfarju, Ludviku Kolarju-
Hanziju, Tinetu Zaletelu-Tilnu, Pe
tru Debeljaku, Branku Džordževi-
Ču-Juretu, Vladu Peraiču-Planinu, 
Karlu Kravcarju-Koli, Karlu Roz
manu, Pavlu Svetelju-Hrastiču, 
Stanetu Cotmanu-Colnarju in 
Francu Štefetu-Mišku podelili spo
minska priznanja. Prejeli so jih tudi 
svojci po vojni umrlih borcev. 

Pismo Titu pa je bil zaključek 
praznovanja v Šenčurju! 

J . Košnjek 
Slike: F. Perdan 

Javne razprave o zdravstvu 
Skorja Loka — Te dni se v Škofji 

Loki in drugih krajih v občini zače
njajo javne razprave o predlogu 
samoupravnega sporazuma o pravi
cah in obveznostih iz zdravstvenega 
varstva. Razprave bodo v krajevnih 
skupnostih in v temeljnih organiza
cijah združenega dela. V krajevnih 
skupnostih jih bodo organizirale 
krajevne konference SZDL in sveti 
krajevnih skupnosti, v TOZD pa sin
dikat in druge družbenopolitične 
organizacije. Sklenjene naj bi bile do 
22. decembra, vendar komisija pri 
zdravstveni skupnosti, ki bo spreje
mala pripombe, ne bo s tem dnem 
sklenila dela. Predlog samouprav
nega sporazuma bodo pomagali raz

lagati in odgovarjati na vprašanja 
občanov tudi predstavniki zdravstva 
in zdravstvene skupnosti. 

Delovni ljudje naj bi na javnih 
razpravah spregovorili o programu 
zdravstva, predvsem pa o prispevku 
oziroma participaciji občanov in 
o tem, kdo naj bi bil te participacije 
oproščen. V Škofji Loki so tudi pred
lagali, da bi s sprejemom omenje
nega predloga ne hiteli, temveč je 
bolj pomembno, da se o vseh novo
stih temeljito razpravlja in se šele 
potem oblikuje dokončni predlog 
sporazuma o pravicah in obvezno
stih iz zdravstvenega varstva. 

L. B. 

Javne razprave 
o novem zdravstvenem sistemu 

Rok razprav naj bi bil 
do konca leta 

Po dogovoru naj bi javna razprava o sporazumu o pravicah in 
obveznostih iz zdravstvenega varstva bila končana že do sredine tega 
meseca, vendar je očitno, da je to tako kratek rok, ki se ga bodo le 
malokje lahko držali. Čeprav je na Gorenjskem javna razprava stekla 
že povsod, morda so še v največji zamudi v kranjski občini, bo treba 
vsekakor, kot je bil to že nekak tihi dogovor na regijskem posvetovanju 
konec novembra v Kranju, da se javna razprava o tem pomembnem 
dogovoru med izvajalci in uporabniki zdravstvenega varstva podaljša 
do konca tega leta. 

Zato tudi še ni dosti temeljnih organizacij združenega dela, ki bi že 
imele pripombe iz javne razprave, kot se je pokazalo na sestanku 
sindikata delavcev zdravstva in socialnega varstva pri občinskem 
odboru kranjskega sindikata konec prejšnjega tedna. V delovnih 
organizacijah imajo težave z gradivom, saj je marsikje gradivo za javno 
razpravo obležalo v predalih vodij temeljnih organizacij, na katere je 
bilo naslovljeno. Vendar pa to niso ravno največje težave, saj se 
končno zamujeno še da popraviti. Težave nastajajo pri razlagi gradiva, 
saj kaže, da delegati zdravstvenih občinskih skupnosti niso tako 
podkovani, da bi bili kos raznim vprašanje, ki vznikajo med delavci 
v javni razpravi. Ta strokovna podkovanost ob razlagi in 
pojasnjevanju pa je sila pomembna, saj ne gre za nobeno formalno 
obravnavanje gradiva, pač pa za dogovor, o katerem si morajo biti vsi 
uporabniki zdravstvenega varstva, in to smo vsi, docela na jasnem. 
Sindikalni delavci so zato izrazili pomislek, da se utegnejo zbori 
delavcev, kjer na razna vprašanja ne bi bilo zadovoljive razlage, 
spremeniti v zbore upravičene in neupravičene kritike zdravstvene 
službe. 

Razprave tudi ne bi smele biti omejene le na predsedstva sindikata 
in na delavske svete v temeljnih organizacijah združenega dela, kot je 
bilo to v Savi. Tu so se namreč odločili, da javne razprave ne bodo 
izvedli po sindikalnih skupinah pač pa v ožjem krogu. Takšna obrav
nava pa je nedvomno preozek okvir. Tudi mnenje, da odklanjajo parti
cipacijo za zdravstvene storitve, je le polovično mnenje, ki ne vsebuje 
drugačnega spreminjevalnega predloga. 

Prav na to pa je treba v javni razpravi posebej opozarjati. Če si 
zagotavljamo določeno raven zdravstvenega varstva, vse pravice so 
lepo zajete v 9. členu predloga samoupravnega sporazuma, se je treba 
zavedati, da takšno raven lahko zagotavljamo le s takimi in takimi 
obveznostmi. Če tega nočemo ali ne moremo, potem se je treba odločiti 
za nekoliko ožje pravice. Nekatere variante so že v predlogu 
sporazuma, druge bodo verjetno še nastale v javni razpravi. L . M . 



Rast družbenega proizvoda 
V jeseniški občini bo gospodarstvo do konca leta 
izpolnilo svoje obveznosti, saj so rezultati dose
danjega gospodarjenja ugodni — Nove naložbe 

kasnijo predvsem v gostinstvu in turizmu 

Jesenice — V občini predvide
vajo, da bodo načrtovano letno pov
prečno rast družbenega proizvoda, 
od katerega je odvisna investicijska, 
skupna, splošna in osebna poraba, 
letos presegli za okoli 2 do 3 
odstotke in tako deloma nadoknadili 
lanskoletni nižji odstotek. Pr i zapo
slovanju zaostajajo od poprečne let
ne rasti srednjeročnega obdobja za 
2,4 odstotka ali za 380 novih zapo
slenih delavcev. Manj delavcev se je 
zaposlilo predvsem zato, ker naložbe 
zaostajajo, delovne organizacije pa 
investirajo predvsem v opremo in v 
sodobnejšo tehnologijo. To pa se 
odraža v večji produktivnosti in 
sicer za okoli 12 odstotkov. 

Leta 1976 so v izvozu in v uvozu 
presegli planirane vrednosti, letos pa 
se je izvoz zmanjšal za polovico 
lanskega, uvoz pa je ostal takšen kot 
lani. Letos so organizacije prodajale 
predvsem na domačem trgu, na 
katerem so bile tudi cene višje. Ker 
pa so letošnji izvozni rezultati nizki, 
bodo morali že za naslednje leto 
planirati povečanje izvoza za okoli 
15 odstotkov, uvoz pa obdržati na 
letošnji ravni. 

Ob uresničevanju investicijske 
politike so se v dveh letih zelo 
odmaknili od srednjeročnega pro
grama. Lani so se investicije zmanj
šale za 1,5 odstotka, letos pa zaosta
jajo za 18,5 odstotka v primerjavi z 
lanskim letom. Najbolj kasnijo 
predvsem v turizmu in v gostinstvu, 
v obrti in v industriji. 2e v nasled
njem letu pa naj bi Gorenjka začela 
z izgradnjo večnamenske dvorane v 
Kranjski gori in z gradnjo novih 
proizvodnih prostorov. 

Osebna potrošnja je bila v skladu 
z načrtovano, vendar so ob 13,9 
odstotni rasti življenjskih stroškov 
letos porasli realni osebni dohodki le 
za 0,7 odstotka, kar je manj kot lani. 

Pregledati, 
če je usklajeno 
Škofja L o k a — Na petkovi seji 

predsedstva občinskega sveta Zveze 
sindikatov so razpravljali o skupnih 
osnovah in merilih za razporejanje 
čistega dohodka in delitvi sredstev 
za osebne dohodke ter drugih pre
jemkov za leto 1978. V njih so zapi
sana načela in stališča, za katera se 
zavzemajo sindikati, da bi bila enot
no urejena v sporazumih in drugih 
splošnih aktih v temeljnih organiza
cijah združenega dela. Ta dokument 
je pravzaprav nova sindikalna lista 
in prinaša nekaj novosti, predvsem 
glede vrednotenja minulega dela in 
delovne dobe ter še nekatere druge 
spremembe. Naloga osnovnih orga
nizacij sindikata je, da pregledajo, če 
so določila tega dokumenta upošte
vana v njihovih samoupravnih aktih 
in če niso, poskrbijo, da se te stvari 
uredijo. L . B. 

V srednjeročnem načrtu so ob 
postavki, da bo družbeni proizvod 
naraščal povprečno 10 do 11 od
stotkov načrtovali realni porast 
osebnih dohodkov poprečno za 3 do 
4 odstotke na leto. 

Izgube so približno enake pollet
nim, le da L I P Bled, TOZD Mojstra
na in Gozdno gospodarstvo Bled, 
TOZD Jesenice v devetih mesecih 
nimata več izgub. Vzrok za izgube v 
temeljni organizaciji hidroelektrar
ne Moste in temeljni organizaciji 
Elektro Žirovnica sta v osnovni 

dejavnosti, saj se ukvarjata z distri
bucijo električne energije in proiz
vodnjo, industrija obrti v trgovskem 
podjetju Golica s sanacijskim pro
gramom zmanjšuje izgubo, hotel 
Kompas že nekaj let zaporedoma 
posluje z izgubo zaradi visokih 
anuitet in visokih stroškov poslo
vanja, Iskra na Blejski Dobravi ima 
še neplačane obveznosti s Siemen-
sovim programom, v hladni valjarni 
železarne Jesenice pa se je izguba 
zmanjšala za 6 milijonov 700.000 
dinarjev in bo do konca leta pokrita. 

Kljub temu pa je gospodarstvo 

Jeseniške občine doseglo veliko 
>oljše gospodarske uspehe kot v 

enakem lanskem obdobju in tako 
lahko upravičeno pričakujejo, da 
bodo do konca leta načrtovane cilje 
tudi uresničili. 

D . S. 

/ ; 
Okolje kot zadnja skrb 

Mineva leto, v delovnih orga
nizacijah poleg časovne stiske ob 
pripravah novih samoupravnih 

dokumentov beležijo tudi poslov
ne rezultate in jih primerjajo s 
srednjeročnimi programi razvo
ja. Podatke strnejo v analize tudi 
občinske skupščine in pred dele
gate prihajajo v zajetnem obsegu. 
Le nečesa ni včasih niti med 
vrsticami zaslediti: varstva oko
lja. Dodatna, nepotrebna malen
kost ali sitnost? Posledica še ne 
uveljavljene interesne skupnosti 
za varstvo ali preprosto dejstvo, 
da sploh ni kaj povedati? 

Ze ob sprejemanju srednjeroč
nih programov razvoja se je 
anketi o tem, kako so organiza
cije vključile v srednjeročne pro
grame tudi varstvo okolja v Slo
veniji odzvala le polovica delov
nih organizacij. Številne so se iz
maknile tej odgovornosti, saj se 
praviloma izkazuje v ogromnih 
investicijah za čistilne naprave, v 
naložbah za odpravo starih 
obratov in modernizacijo novej
ših. Če pa so že označile tudi 
skrb za varstvo zraka, voda in 
okolja nasploh, je bila ta skrb v 
preveč primerih le in zgolj 
deklarativna beseda, načelna, 
premaknjena nekam v leta po 
srednjeročnem programu. 

Tudi prvi koraki organizira
nega varstva pri delu so se zdeli 
kot nov proizvodni strošek, a so 
se na koncu vendarle vsakomur 
izkazali v večji produktivnosti. 
Enako, če ne težavnejšo pot do 
veljave si utira tudi varstvo 
okolja, ki se mora najprej 
uspešno spopasti z ukoreninjeno 
zgrešeno miselnostjo, da je za 
gospodarski, tehnološki napre
dek pač že treba žrtvovati 
vrednote človekovega okolja. V 
zavest mora priti, da je okolje 
sestavni del vsakega planiranja, 
da bo tudi tehnologija, ki se ne bo 
zmenila za gore odpadkov in 
zadušljivo ozračje, zaostala, da 
tehnološkega napredka brez var

stva okolja ni pač mogoče enačiti 
z družbenim napredkom. 

Ze res, da gradimo toplarne, 
da prihaja na Gorenjsko zdaj ze
meljski plin, ki kot gorivo ne 
vsebuje nič žvepla, medtem ko ga 
je v tekočih gorivih tudi do 3 od
stotke, in da se postopoma uki
njajo stari industrijski obrati. 
Tudi je še kako res, da so 
carinske dajatve za uvoz čistilnih 
naprav previsoke, domači proiz
vajalci pa jih morajo drago pro
dajati zaradi višjih cen materi
ala, vendar ni sprejemljiv brez
brižni odnos do problema var
stva okolja. Ni malo, da mora 
železarna Jesenice za opremo 
dveh osemdesettonskih elektro-
obločnih peči za 720.000 kubičnih 
metrov dimnih plinov na uro 
plačati 50 milijonov dinarjev in 
ni malo denarja, ki ga mora sle
herna občina nameniti za čistil
no napravo, a prej ko slej jo bo 
morala vsaka nabaviti. Niso za 
lase privlečeni podatki, ki opo
zarjajo, da se dušimo, da skoraj 
ni več čistih voda, da se 
kvalitetno slabša gozd kot edini 
naš večji naravni vir. 

Varstvo okolja seveda niso le 
čistilne naprave pri pomembnih 
onesnaževalcih, temveč tudi naša 
vsakdanja kultura in prostorsko 
planiranje, ki je prepogosto sti
hijsko, upoštevajoč le in zgolj go
spodarske koristi. A na vseh 
koncih in krajih, kjer bi moralo 
imeti varstvo okolja svoj odloču
joči in prevladujoči vpliv, omah
ne kot zadnja in poslednja skrb. 

Tako se zrcali tudi v progra
mih razvoja, v srednjeročnih 
planih in v letnih planih delovnih 
organizacij, tudi takšnih, ki 
onesnažujejo preko vse dopustne 
mere. Zrcali v meglenem odsevu 
slabih resničnih razmer ali pa 
varstva okolja v samoupravnih 
dokumentih sploh ni. Mar nam je 
res še tako izredno tuj osveščeni 
odnos do okolja, da celo pri 
planiranju pozabljamo nanj? 

D. Sedej 

S k u p n o s t 
za zapos lovan je 
Kran j 

»Kakor 
si boš postlal, 
tako boš ležal« 

A l i velja ta stara resnica tudi danes pri izbiri 
poklica? A l i je prav, da jo tolikokrat slišimo od 
staršev, ki imajo otroka na tem življenjskem raz
potju? Odgovor strokovnega sodelavca za poklicno 
usmerjanje je odločen ne. Zakaj? 

Z izbiro poklica, z odločitvijo, kam po osnovni šoli, 
se sreča sleherni od nas. Mnogi napake pri tem 
okušajo na lastni koži in z nejevoljo vstopajo dan za 
dnem skozi vrata svojih tovarn, delavnic, zbornic, bol
niških sob ali šolskih razredov, če se na poklic šele 
pripravljajo. Zakaj si ne bi prihranili razočarjanje, če 
se iz napak in izkušenj drugih lahko česa naučimo? 
Menimo, da ni odveč kar največ povedati o teh 
stvareh, saj vendar živimo v takem času, ko se šolajo 
stari in mladi, ko spoznavamo, da je znanje človekova 
najdragocenejša dota. Čim več bomo znali, tem bolj 
svobodni bomo tudi pri izbiri poklica in delovnega 
mesta. 

Doslej smo v naši rubriki že pisali o pomenu znanja 
in o tem, da največ znanja pridobimo takrat, če nas 
nekaj res pritegne na področjih, za katera imamo 

določena nagnenja. Brali ste lahko o tem, da ne drži 
vedno: »Človek zmore vse, kar hoče«, ker je treba 
upoštevati sposobnosti za učenje in za opravljanje 
določenih nalog, pa tudi telesne zmogljivosti se 
mnogokrat pokažejo kot nepremostljiva ovira. Ka r 
prevečkrat jim prisojamo manjšo pomembnost, kot jo 
v resnici imajo, saj so mnogim ovira že v prvih letih 
poklicnega dela. Koliko ljudi mora zaradi tega 
menjati poklic ali se celo invalidsko upokojiti! 

Zakaj torej poklicnega svetovalca zaboli pri srcu, 
kadar sliši starše, ki izrekajo poučno misel — Kakor si 
boš postalal, tako boš ležal — svojemu petnajstlet
niku? Vse izkušnje s področja poklicnega usmerjanja, 
o katerih smo ali bomo še pisali, naj bi bil sposoben 
sprejeti in se po njih ravnati človek pri petnajstih 
letih! Zgodaj je, dosti prezgodaj, da bi mu lahko 
naprtili vso krivdo, če si ne bo dobro postlal. Zato smo 
starši otrok, pred katerimi je odločitev, pedagogi, 
poklicni svetovalci verjetno najbolj prepričani, kako 
je res zadnji čas, da se začne usmerjeno izobraževanje 
uresničevati. Takrat se bo poklicna odločitev premak
nila iz petnajstega v sedemnajsto življenjsko leto; v 
tem času burnega, a čudovitega razvoja pa mladinci 
že dosti bolj dozorijo. 

V prihodnjem šolskem letu usmerjenega izobraže
vanja na področju celotnega srednjega šolstva še ne 
bo, zato se morate starši zavedati, da ste prvi in 
najučinkovitejši svetovalci pri pripravi na izbiro 
poklica in na razpotju po končani osnovni šoli. Za 
vsakega očeta in mater so to težki trenutki in mnogim 
pošteno odleže, ko se njihov mladostnik vpiše na eno 
od srednjih šol. Dosti i kasneje pa se včasih pokaže, da 
se je marsikdo vpisal na neko šolo zato, ker je bila v 
njegovem kraju, drugi se je vpisal, ker je bilo v njej 
dosti prostora, tretji, ker so mu rekli, da je šola lahka, 
četrti, da se menda s to končano šolo dobro zasluži itd. 
Vse to pa ima s poklicnim delom prav malo skupnega. 
Zato bomo v naslednjih sestavkih pisali tudi o 
napakah ob izbiri poklica in kje starši lahko iščejo 
pomoč. 

Francka Thaler 

Letošnja in prihodnja gradnja cest 
na Gorenjskem 

Neurejeni papirji 
ovirajo gradnjo c c s i 

Za pičlo uresničen letošnji plan gradnje in 
modernizacij cest na Gorenjskem niso krivi le 
cestarji, temveč predvsem neurejena dokumenta
cija in nepodpisane pogodbe — Zahteven grad
beni program za prihodnje leto — Sredstva 
zagotovljena — Cestno podjetje Kranj ponuja stro

kovno pomoč 
Kranj — K o smo na Gorenjskem 

ocenjevali uresničevanje letošnjega 
programa novogradenj in moderni
zacij cest, so številne kritične pušči
ce ciljale na Cestno podjetje Kranj, 
ki že leta izvaja večino teh del na 
Gorenjskem. Ob površnem pregledu 
podatkov bi kritikam, naslovljenim 
cestarjem, lahko pritrdili. Program 
republiške skupnosti za ceste predvi
deva za izgradnjo in modernizacijo 
(£r vzdrževanje magistralnih in re
gionalnih cest na Gorenjskem za le
tos 154,272.286 dinarjev. Na osnovi 
tega programa bi moralo kranjsko 
Cestno podjetje opraviti dela, vred
na 144,870.439 dinarjev, drugi izva
jalci pa gradnje v vrednosti 9,401.847 
dinarjev. Novembrsko ocenjevanje 
uresničevanja programa republiške 
skupnosti za ceste in nalog Cestnega 

Eodjetja Kranj pa je pokazalo, da je 
ranjskim cestarjem uspelo do 

konca oktobra uresničiti le okrog 
40 odstotkov sprejetega programa, 
kar znese 58,672.684 dinarjev. 

ZAŠKRIPALO 
PRI P O G O D B A H 

Cestno podjetje Kranj ima tehtna 
opravičila za tako nizko uresničen 
program. Zajec tiči v grmu, ki se 
imenuje pogodbe, sklenjene med 
investitorjem — republiško skup
nostjo za ceste in izvajalcem — 
Cestnim podjetjem iz Kranja. Le-te 
so bile namreč sklenjene in podpi
sane le za dela, vredna 80,740.439 
dinarjev. Za razliko 64,130.000 dinar
jev pa pogodb ni ali pa so bile podpi
sane tako pozno, da z gradnjo ce
starji letos sploh začeti niso mogli. 
Ta vsota pa predstavlja skoraj 50 
odstotkov na republiški cestni skup
nosti dogovorjenega programa. Ob 
upoštevanju vrednosti sklenjenih 
pogodb in primerjavi le-te z vred
nostjo izvršenih del Cestnega pod
jetja pa ugotovimo, da je Cestno 
podjetje na »dolgu« le za 25 odstot
kov oziroma za 22,112.755 dinarjev. 
Ker bo do konca leta zanesljivo še 
okrog 30 gradbenih dni, bo Cest
nemu podjetju uspelo opraviti še za 
okrog 10 milijonov del. Potem se bo 
odstotek neuresničenega plana na 
osnovi pogodb zmanjšal najmanj na 
15 odstotkov. 

K o je Cestno podjetje Kranj no
vembra analiziralo uresničevanje 
programa gradenj in modernizacij 
cest na Gorenjskem in izvršena dela 
primerjalo z letošnjim planom in 
vrednostjo sklenjenih pogodb, je 
ugotovilo, da so za zaostanek kriva 
predvsem štiri gradbišča. Zataknilo 
se je pri gradnji križišča pri Iskri 
v Kranju in to predvsem zaradi dol
gotrajnih arheoloških izkopavanj in 
počasnega rušenja Merkurjevih 
skladišč. Drugi zastoj, ki je precej 
prispeval k neuresničenemu planu 
na osnovi sklenjenih pogodb, je bil 
na cesti Bistrica pri Tržiču—Begu
nje. Zaradi neurejenih lastninskih 
odnosov so se dela zavlekla in je 
vozišče za zdaj pokrito le z bitogra-
mozom. Tretja kritična točka je 

cesta Blejska Dobrava — Kočna, kjer 
je graditelje onemogočalo pomanj
kanje cementa. Dobili so ga šele 
konec septembra in uspeli zgraditi 
podporne zidove, za ureditev pri
ključka na Blejski Dobravi pa tudi 
ni bilo pravočasno potrebne doku
mentacije. Zavlekla se je tudi mo
dernizacija ceste Preddvor—Jezer
sko. Pogodba je bila sklenjena pre
pozno in dela so zastala. 

POČASNO UREJEVANJE 
DOKUMENTACIJE 

Vzroki za tolikšen zaostanek pri 
gradnji cest na Gorenjskem so zna
ni. Pomanjkanje gradbenega mate
riala, predvsem cementa, je tudi 
cestarje pestilo v enaki meri kot 
gradbince. Še posebno problema
tično je urejevanje lastninskih od
nosov, pridobivanje soglasij in zbira
nje gradbene dokumentacije, za kar 
je zadolžen investitor. Dogaja se, da 
je treba za eno skoraj nepomembno 
soglasje čakati po štiri in več mese
cev. Cestno podjetje Kranj ponuja 
pri tem investitorjem in upravnim 
organom pomoč. Pripravljeno je 
okrepiti svoje strokovne službe in 
s tem skrajšati postopek pridobi
vanja dokumentacije, kar je bil prav 
letos glavni vzrok, da toliko pogodb 
med Cestnim podjetjem Kranj in 
skupnostjo za ceste ni bilo podpisa
nih in da je uresničevanje programa 
za letos tako nizko. Kazalo bi raz
mišljati o pobudi ter ponujeni roki 
pomoči in sodelovanja s strani Cest
nega podjetja Kranj! 

PRIHODNJE LETO 
POSPEŠENA GRADNJA 

Cestno podjetje Kranj ima že se
daj za 40,000.000 dinarjev sklenjenih 
pogodb, ki bodo uresničene prihod
nje leto. Do konca leta in v začetku 
prihodnjega leta se bo tej vsoti zane
sljivo pridružilo še za več kot 30 mi
lijonov dinarjev pogodb. Plan za leto 
1978 dosega 73 milijonov dinarjev. 
V gradbišča se bodo spremenile ceste 
Preddvor—Kranj, Podnart—Kropa, 
Kranj —Gorice, Blejska Dobrava— 
Kropa itd. Marsikje so cestarji že 
začeli s pripravljalnimi deli. 

Gradnja ceste od Kranja do Hote-
maž z dvema podvozoma bo veljala 
16,900.000 dinarjev, popravilo vozi
šča od Preddvora proti Jezerskemu 
4,300.000 dinarjev, začetek gradnje 
nove ceste od Goric proti Kranju 
5 milijonov dinarjev in nadaljevanje 
del na cesti od Blejske Dobrave pro
ti Gorjam 5,5 milijona dinarjev. 
K temu je treba dodati še moderni
zacijo ceste od Podnarta do Krope, 
ki bo terjala 6,840.000 dinarjev, dela 
na cestah Bled—Soteska, Podko
ren—Rateče, Kranj — Golnik, Žirov
nica—Begunje, Mrzl i studenec— 
Rudno polje itd. 

Vse to za cestarje ni lahka zadol
žitev, vendar računajo, da bo ob iz
teku prihodnjega leta manj pregla
vic in tudi kritik! J . Košnjek 

A Cestno podjetje v Kranju 

objavlja naslednja prosta 
delovna mesta za d o l o č e n č a s 

1. stenodaktilografa 
2. materialnega knjigovodje 
3. knjigovodje osebnih dohodkov 

Za zasedbo delovnih meat se zahteva: 
pod 1.: upravno-administrativni tehnik ali administrator z znanjem 

strojepisja (za nadomeščanje delavk za čas porodniškega do
pusta) 

pod 3. i n 3.: ekonomski tehnik ali sorodne stroke (za nadomeščanje 
delavca v času služenja vojaške obveznosti) 

Nastop dela je možen takoj oz. po dogovoru. Osebni dohodek za delo 
je določen s samoupravnim sporazumom o delitvi OD. 
Interesenti naj pošljejo pismene vloge s kratkim opisom dosedanjega 
dela v kadrovsko službo podjetja. 
Rok za prijavo je 10 dni od dneva objave v časopisu. 

\ 



Za 120 let petja v Bohinju 
V Bohinjski Bistrici so 19. novem

bra s slavnostnim govorom, podelit
vijo priznanj in koncertom proslavili 
več obletnic: 120-letnico organizira
nega petja, letošnje jubileje naše 
družbe in 30-letnico sedanjega de
lavsko prosvetnega društva Svoboda 
»Tomaž Godec«. 

Slavnostni govornik je bil pred
sednik občinske skupščine Leopold 
Pernuš. To ni bil slavnostni govor, ki 
bi ga praznovanje jubileja zaneslo 
v nepremišljeno in varljivo kovanje 
v zvezde, pač pa je dovolj stvarno 
prikazal razvoj in stanje naše kul
turne situacije, boreče se z različ
nimi težavami — kadrovskimi, pro
storskimi, finančnimi itd. Prav kra
tek povzetek bi se lahko glasil: več 
odgovorne skrbi za reševanje te pro
blematike bo treba posvetiti prav 
v krajevnih skupnostih samih, ne pa 
čakati na čudežno moč drugih, ki je 
ni. 

Priznanja so dobili številni zasluž
ni društveni delavci in društvo 
samo. Med drugim sta jih počastili 
tudi Kulturna skupnost in Zveza 
kulturnih organizacij občine Radov
ljica. 

Koncertni del so si razdelili trije 
izvajalci. Prvi je bil zbor osnovne 
šole, ki je v svoji lepi avli gostila ju
bilejno prireditev. Zborovodja Za-
vršnik je znan pevski zanesenjak. 
Vedno je rad vodil zbore s čim večjim 
številom pevcev, kar je precej gara
ško delo. V izbiri pesmi se ne spušča 
na neznana pota, vzame take, za ka
tere ve, da jih bo tako velik zbor 
zmogel pravilno in prepričljivo zape
ti. Podobno je bilo tudi tokrat in 
zbor se je prav zadovoljivo izkazal. 

Zlata Ognjanovič je po opernih 
predstavah, koncertnih nastopih, ra
dijskih in televizijskih oddajah eno 
naših najbolj znanih pevskih imen. 
Poleg glasovnih in muzikalnih kvali
tet je posebno pomembna tista nje
na umetniška vrlina, ki jo pri mno
gih drugih pogrešamo: odgovornost 
pri repertoarju. Preveč je namreč 
razširjena navada, da naši pevci za 
nastope v manjših krajih neprestano 
izbirajo skoraj same tako imenovane 
paradne operne odlomke, s katerimi 
ni posebno težko doseči navdušeno 
odobravanje občinstva. Celo od 
amaterskih izvajalcev, največkrat 
od zborov, strokovni glasbeni krogi 

S E S T A N E K V G A L E R I J I 
Škofja L o k a - V nedeljo, 18. decembra, ob 18. uri se bodo zbrali 

v galeriji na Loškem gradu mladinci, ki imajo veselje do recitiranja in 
igranja. Sestanek pripravlja kulturna komisija pri občinski konferenci 
Zveze socialistične mladine z namenom, da bi z ustanovitvijo posebne 
mladinske dramsko-recitatorske skupine poživila otroško in mladinsko 
gledališko dejavnost. Na sestanek vabijo mlade delavce, dijake in 
študente. L B 

U S T A N O V L J E N A M L A D I N S K A F O L K L O R N A S K U P I N A 

Škofja L o k a — Kulturna komisija pri občinski konferenci Zveze 
socialistične mladine je ustanovila mladinsko folklorno skupino. Prve 
vaje se je udeležilo 60 mladink in mladincev. Vendar skupina Se vedno 
sprejema nove člane. Mladi, ki bi radi plesali v folklorni skupini, lahko 
pridejo na vaje, ki so ob sredah in petkih ob 19. uri v Loškem gledališču. 

L . B. 

idej cUtnifo 
v katalogu 
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pričakujejo — da ne rečemo zahte
vajo — v sporedu kar največ doma
čih sodobnejših stvaritev, kaj šele od 
poklicnih, pri katerih to štejemo celo 
v stanovsko obvezo. Poslušalcem 
v Bohinjski Bistrici je Ognjanovi-
čeva zapela tri samospeve Marijana 
Kozine in Rada Simonitija, ki po 
aplavzu sodeč niso nič manj navdu
šili kakor znana arija Rusalke iz 
Dvoržakove opere. 

Med izvajalce s primernim odno
som do izvirne slovenske zborovske 
ustvarjalnosti spada tudi Akadem
ski komorni zbor 4z Kranja, kar je 
zasluga dirigenta Matevža Fabijana. 
Ne le da je izbira pesmi njegova do
mena, tudi je zbor pod njegovim 
vodstvom postal sposoben, da se 
uspešno loti težjih koncertnih del, 
kar od večine amaterskih zborov niti 
ni moč in ne pošteno pričakovati. 
Z bohinjskim nastopom, enako kot 
z nastopom dan poprej na proslavi 
30 let Zveze Svobod v Kropi, je zbor 
ponovno dokazal, da se je prav v 
zadnjem času še bolj učvrstil v vrhu 
slovenske zborovske poustvarjal-
nosti. 

Kot spremljevalec domačega šol
skega zbora je sodeloval harmonikar 
Janez Zupan, gojenec Glasbene šole 
Radovljica, ki se je v podobni vlogi 
že mnogokrat lepo uveljavil. 

Še nekaj misli ob jubileju bi kaza
lo povedati, tokrat ob bohinjskem, 
velja pa tudi za mnoge druge podob
ne. Dosedanji izsledki slovenske 
glasbene znanosti ne poznajo prav 
veliko naših krajev, kjer bi lahko 
dokumentirano govorili o organizi
rani pevski dejavnosti stari 120 in 
več let. Prav in razveseljivo bi bilo, 
da bi povsod, kjer posamezni podat
ki pričajo o taki dejavnosti, povabili 
strokovnjake, jim pomagali raziskati 
takratno stanje in razvoj. Bogata 
kulturna preteklost bo dokaz trdoži-
vosti slovenskega naroda, v ponos 
nam bo, pa tudi osnova, na kateri 
gradimo naprej. Bogata pa bo le toli
ko, kolikor bo raziskana in doku
mentirana! Kako veseli bi bili, ko bi 
tudi 120 let bohinjskega petja že 
spoznali v pisanem in ilustriranem 
almanahu. Upajmo, da imajo — ali 
imamo — možnost za to v mladi bo
doči muzikologinji Darji Frelihovi, 
ki bo kot domačinka najbolj pokli
cana, da predstavi današnjemu člo
veku stoletno glasbeno preteklost 
bohinjske doline. G E 

V stebriščni dvorani mestne hiše v Kranju so v petek odprli razstavo Staro 
mestno jedro — načrt revitalizacije. Razstavljeni so dokumenti, ki bodo 
služili kot osnova za obnovo posameznih hiš in mestnega jedra kot celote, 
in sicer tako kot najbolj ustreza sedanjim in bodočim prebivalcem tega dela 
mesta. Program revitalizacije je vključen tudi v srednjeročni načrt stano
vanjskega gospodarstva v kranjski občini. Delavci v združenem delu so se 
s podpisom samoupravnega sporazuma o združevanju denarja za stanovanj
sko gradnjo do leta 1980 tudi obvezali, da bodo za revitalizacijo starega 
Kranja prispevali po 1,135 odstotka od bruto osebnih dohodkov. S tem bodo 
v letih 1978—80 zbrali 14 milijonov dinarjev. Enota za družbeno pomoč pri 
stanovanjski skupnosti pa bo zagotovila iz sredstev odpravljenega stano
vanjskega sklada 4 milijone dinarjev. S tem in še nekaterimi drugimi viri, 
je dana gmotna osnova za postopno prenovo starih hiš. 
Samoupravna stanovanjska skupnost se je že lotila obnove mesta. Za izde
lavo programov je zagotovila denar, nalogo pa je poverila podjetju Domplan, 
kije v sodelovanju z Zavodom za spomeniško varstvo v Kranju in Fakulteto 
za arhitekturo v Ljubljani že uspešno opravil prva dela. (Ib) — Foto: 
F. Perdan 

Ob razstavi del Iveta Šubica 
na Visoki šoli za organizacijo 

dela v Kranju 
Ne samo človek proizvajalec, temveč tudi človek 

ustvarjalec, človek umetnik 
Kdor je zmožen doživljati neke 

vrste estetskega ugodja edinole še ob 
pritajenem šumenju bančnih avto
matov za štetje denarja ali pa ob 
rohnenju motorjev in njihovih jez
decev, je le še ostanek ostankov 
tistega bitja, ki se je do danes edino 
uspelo iztrgati naravi in si jo podre-

Vesela doživetja za mlade 
V Prešernovem gledališču priprav

ljajo tri vesela gledališka doživetja, 
ki bodo ob letošnjem prihodu dedka 
Mraza razveseljevala cicibane, pio
nirje in mladince. Prizadevne pri
pravljavce in igralce, ki bodo letos 
igrali mladim gledalcem kar na treh 
koncih hkrati, vodi predvsem misel, 
da bi čimveč otrok videlo razvese
ljujoče plodove njihovega gledali
škega dela. 

Najmlajši kranjski lutkarji so 
pripravili uprizoritev KOSOVIR-
J E V N A LETEČI ŽLICI. Znano 
prozno delo za otroke je zdaj že tako 
poznano, da avtorice KOSOVIR-
J E V Svetlane Makarovič ni potreb
no posebej predstavljati. KOSO-
VIRJI so njeno značilno in popu
larno delo, polno sproščene otroške 
fantazije. Za Prešernovo gledališče 
je tekst dramatiziral in pripravil 
predstavo Vladimir Rooss. Opozoriti 
pa velja, da bodo KOSOVIRJI 
poplesavali svoj čarobni ples na 
Gorenjskem sejmu. 

Druga igrica je P R A V L J I C A O 
P R I N C E S K I N A Z R N U G R A H A , 
izpod peresa češkega pisca Jirija 

Strede. Pripravljajo pa jo starejši in 
otrokom že dobro znani kranjski 
lutkovni ustvarjalci pod vodstvom 
Saša Kumpa. S to predstavo bodo 
igralci Prešernovega gledališča go
stovali tudi po odročnejših krajih 
Gorenjske ter tako tudi tam vsaj ob 
spremstvu dedka Mraza zapolnili 
pomanjkanje gledaliških predstav. 

Na odru Prešernovega gledališča 
pa bo zaživel K R A L J V ČASOPISU. 
Otroška komedija s petjem in ple

som, za katero je pisec Matija Logar 
pred dvema letoma dobil nagrado 
Mladinskega gledališča v Ljubljani, 
bo doživela na kranjskem odru 
prihodnji teden svojo prvo uprizo
ritev. Režira jo Albert Kos. Prav
ljično figuro kralja je avtor besedila 
posodobil, komično poantiral, saj 
velikemu kralju nikakor in nikakor 
ne uspe priti na strani časopisa. 

V tem času, ko se bomo poslavljali 
od starega leta, bodo mladi vsekakor 
imeli priložnosti tudi za vesela doži
vetja in presenečenja, s katerimi bo 
Prešernovo gledališče zadnjikrat v 
tem letu postreglo svojim gledalcem 
in ljubiteljem. -a-

Trž i ška knjižnica v novih prostorih - V soboto, W. decembra, so v Domu 
družbenih dejavnosti v Tržiču odprli novo knjižnico, ki se je doslej stiskala 
v neprimernih prostorih. Včeraj, 11. decembra, pa je bila knjižnica uradno 
odprta tudi za obiskovalce. Za zdaj ima splošno-izobraževalni oddelek, pio
nirski oddelek (na fotografiji) in čitalnico. Knjižnica bo v novih prostorih 
odprta vsak dan, razen sobote in nedelje, med 9. in 18. uro. (jk) - Foto-
F. Perdan 

diti. Toda ne samo podrediti, temveč 
jo tudi poslušati, se z odkrivanjem 
njenih skrivnosti od nje učiti in ne 
nazadnje tudi videti in občudovati 
vse tisto, kar je v njej lepega. 

Človek ustvarjalec se od človeka, 
ki je samo proizvajalec, loči po tem, 
da njegovo delo ni le zgolj mehansko 
ali spominsko ponavljanje bolj ali 
manj dobro naučenih gibov, temveč 
je smiselno vključevanje v veličast
no tvorno in duhovno stvaritev člo
veštva. In če nekdo od nas zataji pri 
tem soustvarjanju, potem bo platno, 
na katerega človeštvo že od svojega 
začetka sem upodablja samo sebe, 
popačeno. 

Kakor prejšnji časi, tako tudi naš 
»sedaj« hoče in zahteva človeka-
ustvarjalca. 

Sedanjost in bodočnost nalagata 
ljudem, ki so dolžni ali pa je njihov 
poklic, da mladino oblikujejo v 
takšne celostne in ustvarjalne oseb
nosti, težko odgovornost. 

Mislim, da se Visoka šola za 
organizacijo dela zaveda te odgovor
nosti. Trudi se, da bi z likovnimi 
razstavami, ki jih prireja v svojih 
prostorih, vsaj delno zapolnila vrzel, 
ki se kaže pri ljudeh, ko z diplomo 
vjpoke šole odhajajo v delovne 
organizacije. 

Profesor Šeligo, znan slovenski pi
satelj, ki je tudi glavni pobudnik 
tega dela, meni, da morajo ljudje, ki 
kakorkoli in kjerkoli diplomirajo, 
obvladati tele stvari: svojo stroko, 
biti morajo sposobni samostojno, 
kritično in sodobno ocenjevati druž
bena dogajanja, znati gledati platna 
(ne samo v kinodvoranah), poslušati 
Bacha, napisati roman. Z eno be
sedo: biti morajo celostni, samostoj
ni in ustvarjalni ljudje. Ne diplo
mirani normirci in snemalci časov 
ter gibov, ampak ljudje, ki bodo s 
čutom do popolnoma enakovredne
ga sodelavca znali delo organizirati 
in voditi predvsem — človeško! 

Trenutno na Visoki šoli za orga
nizacijo dela razstavlja svoja dela 
slikar I V E ŠUBIC. Njegova dela 
bodo do konca leta zrla v obisko
valce knjižnice. Dražgoški triptih, 
sedeči partizan, kmečka izba, kraji
na . . . Dela, ki molče govorijo. Ne 
vsiljujejo se. Le s svojo posebno 
govorico posredujejo slikarjevo spo
ročilo. In če študentu, ki se v knjiž
nici daje z matematiko, statisti
ko . . . , pogled za minuto zastane na 
platnu, ta minuta ni izgubljena. 
Pomeni srečanje z idejo vsajeno v 
dražgoški triptih, v tiho, na stežaj 
odprto izbo . . . 

Slikar Ive Šubic bo o svojem 
ustvarjanju pripovedoval v s r e d o , 
14. d e c e m b r a, o b 17. u r i v sej
ni sobi Visoke šole za organizacijo 
dela v Kranju, na Tomšičevi 7. 
Pogovor bo vodil profesor Pavlovec. 
Sodelovali pa boste lahko vsi tisti, ki 
želite večer preživeti v prijetni 
družbi z našim znanim umetnikom. 

Jože Urbanija 



Bogate izkušn j e 
pri obrambnih pripravah 

Ajdovščina — Člani sekcije novi
narjev s področja ljudske obrambe, 
varnosti in družbene samozaščite, 
novinarjev sekcije, ki je bila pri 
društvu novinarjev Slovenije usta
novljena pred nedavnim, smo v 
petek, 9. decembra, na povabilo 
republiškega sekretarja /za ljudsko 
obrambo in ajdovske občine obiskali 
občino Ajdovščino na Primorskem 
in kasneje še krajevno skupnost 
Vipava v tej občini. Predstavniki 
republiškega sekretariata za ljudsko 
obrambo ter predstavniki ajdovske 
občinske skupščine so nas želeli 
seznaniti z obrambnimi pripravami 
v tej občini, občini v severni Pri
morski, v neposredni bližini meje s 
sosednjo Italijo, občini, ki ima prav
zaprav svojstveno lego in zato boga
te izkušnje na področju obrambnih 
priprav. 

Srečali smo se v Ajdovščini, v pri
jaznem primorskem mestecu, meste
cu, kjer je bila ustanovljena prva 
slovenska vlada 5. maja 1945, kjer so 
nas sprejeli prijazni gostitelji. 

Predsednik skupščine občine 
Ajdovščina Ladislav Batagelj nam 
je najprej predstavil ajdovsko ob
čino, njeno bogato zgodovino, obči
no s 35 krajevnimi skupnostmi. 

»Pred nedavnim smo imeli pri 
nas vojaško vajo,« je dejal Ladi
slav Batagelj, »ki je odlično 
uspela. Naši občani so pokazali 
veJ liko znanje. Naše teritorialne 
enote so zares odlično priprav
ljene. Večjo skrb pa bomo morali 

posvetiti enotam civilne zaščite. 
Predvsem bomo morali poskr
beti, da bodo večjo pozornost 
obrambnim pripravam posvetile 
delovne organizacije iz drugih 
občin, ki imajo pri nas svoje 
obrate.« 

V ajdovski občini imata svoje 
obrate tudi Alpina iz Žirov in Veze
nine z Bleda. 

»Ste zadovoljni s sodelova
njem teh dveh organizacij pri 
načrtovanju obrambnih pri
prav?« sem poprašal Ladislava 
Batagelja in predstavnike skupščine 
občine Ajdovščina. 

»Ne preveč!« je bil odgovor. 
»Načrti so sicer v izdelavi, ven
dar za konkretne naloge še 
nihče ne ve. Če pa pomislimo na 
Col, kraj, ki je za nas izredno 
pomemben, kjer ima svoj obrat 
Alpina, se je potrebno nekoliko 
zamisliti. Ljudi bo za vse potreb
no čimprej usposobiti. Istočasno 
pa menimo, da bo v obrambne 
priprave še mnogo bolj potrebno 
pritegniti ženske. Lahko pa 
povem, da se je raznih predavanj 
o obrambnih pripravah udeležilo 
najmanj 14.000 prebivalcev naše 
občine.« 

Nato je o obrambnih pripravah v 
občini Ajdovščina spregovoril tudi 
predsednik izvršnega sveta skupšči
ne občine Ajdovščina Metod Ceket. 

»Ni več časov, ko bi se z 
obrambnimi pripravami ukvar-

Predstavniki skupščine občine Ajdovščina so novinarje izčrpno seznanili z 
obrambnimi pripravami v ajdovski občini. 

Obiskali smo tudi tovarno Mlinotest v Ajdovščini. 

ABC Pomurka 
Trgovsko proizvodna organizacija 
Golica Jesenice 
Delovna skupnost za skupne zadeve 

razpisuje prosto delovno mesto 

računovodje 
delovne skupnosti za skupne zadeve 

Kandidat mora poleg splošnih, z zakonom predpisanih pogojev, 
imeti: 
— višjo ali srednjo šolsko izobrazbo ekonomske smeri 
— tri leta delovnih izkušenj v knjigovodstvu, 
— aktiven odnos do samoupravljanja, spoštovati zakoni

tost in mora biti vesten pri delu. 
Ponudbe z dokazili o strokovni izobrazbi ter z opisom dosedanjih 
zaposlitev naj kandidati pošljejo v 15 dneh od objave razpisa na 
naslov: ABC Pomurka — Trgovsko proizvodna organizacija Go
lica Jesenice — kadrovska služba — Jesenice, Titova 1. 
Stanovanja ni na voljo. 

jali le posamezniki,« je dejal. 
»Obrambne priprave so danes 
stvar vseh nas.« 

Potlej smo obiskali veliko ajdov
sko tovarno Mlinotest. 

»Odlično smo se vključili v 
obrambne priprave,« so nam 
povedali predstavniki Mlinotesta. 
»Prav vsak od članov delovnega 
kolektiva je seznanjen z našimi 
obrambnimi pripravami. Naša 
proizvodnja pa je v primeru mo
rebitne vojne še kako pomemb
na. Kajti smo proizvajalci hrane, 
proizvajalci testenin. Imamo us
posobljene enote civilne zaščite, 
imamo specializirane enote . . . « 

Nato je spregovoril tudi komandir 
postaje milice v Ajdovščini Milan 
Marsetič. Poprašal sem ga o more
bitni sovražni propagandi v njihovi 
občini. 

»V občini, ki je na pragu meje, 
je to področje še posebno občut
ljivo,« je dejal Milan Marsetič. 
»Sovražno propagando je mogo
če zaslediti. Treba pa je poveda
ti, da so naši prebivalci izredno 
osveščeni , da delavcem milice 
izredno pomagajo. Tako tudi 
razširjevalce sovražne propa
gande prav hitro odkrijemo. 
Zato je naše sodelovanje s prebi
valci še kako pomembno.« 

Na pogovoru s predstavniki kra
jevne skupnosti Vipava, o krajevni 
skupnosti je spregovoril predsednik 
sveta krajevne skupnosti Jože Fur-
lan, je sodelovala tudi načelnica 
oddelka za ljudsko obrambo pri 
skupščini občine Ajdovščina Milica 
Krapeno. 

»Enote naše teritorialne 
obrambe in civilne zaščite so 
dokaj dobro opremljene,« je pou
darila. »Vse priprave pa prav zdaj 
usklajujemo z novim zakonom za 
ljudsko obrambo in družbeno sa
mozaščito.« 

Predstavniki vipavske krajevne 
skupnosti pa so še posebno pohvalili 
tesno sodelovanje vipavske krajevne 
skupnosti s pripadniki J L A . Vojaki 
namreč velikokrat priskočijo na 
pomoč ob elementarnih nesrečah. 
Tako je bilo tudi ob zadnjih popla
vah. 

Ob koncu strokovnega seminarja 
so vojaki kasarne Janka Premrla-
Vojka iz Vipave ter učenci vipavske 
osnovne šole Draga Bajca za prek 
dvajset slovenskih novinarjev, ki 
spremljajo področje ljudske obram
be, varnosti in družbene samozaščite 
pripravili bogat kulturni program. 
Svečanosti se je udeležil tudi repu
bliški sekretar za ljudsko obrambo 
Miha Butara. 

Ob zvokih pesmi »Mi smo mlada 
vojska Titova« smo se poslovili ob 
prijaznih gostiteljev. 

Besedilo in slike: 
J . Govekar 

FILM 
Gospod Klein 

Francozom je ta film posnel znani ame
riški režiser Joseph Losey. Film tematsko 
spominja na drug francoski film Lacombe 
Lucien. Oba filma obravnavata židovski 
problem v Franciji med drugo svetovno 
vojno. V Gospodu Kleinu spoznamo Rober
ta Kleina, ki nekega dne leta 1942 dobi na 
svoj dom židovski časnik. Tu pa se prične 
zaplet zgodbe. Robert hoče priti resnici do 
dna. Išče človeka, ki mu je poslal časnik na 
dom. Izve, da v Parizu (tu se zgodba do
gaja) živi.Še neki Robert Klein, ki je židov
skega porekla. Naš junak prične iskati 
svojega soimenjaka, saj je v nevarnosti, da 
ga obsodijo, da je Zid. Gre po sledeh dru
gega gospoda Kleina, okupacijski režim pa 
ga vedno bolj preganja kot Zida. Proti 
koncu, ko Klein skoraj najde svojega so
imenjaka, mu ga policija pred nosom od
pelje v taborišče. Odpravi se za njim, saj bi 
ga končno rad spoznal in gre za njim tudi 
v taborišče, kjer ga mogoče čaka celo smrt. 
Losey je s tem filmom napravil psihološki 
film, v katerem nam prikaže resnicoljub
nega človeka, ki za resnico žrtvuje vse: 
svoje premoženje, položaj v družbi, pri
pravljen je žrtvovati tudi največ kar ima 
človek — svoje življenje. V filmu je s foto
grafijo odlično ustvarjeno mračno vzdušje 
tega strašnega obdobja naše zgodovine. 

V glavnih vlogah nastopata Alain Delon 
in Jeanne Moreau. 

Scenarij je delo Franca Solinasa. 
Direktor fotografije je bil Gerry Fisher. 
Režija: Joseph Losey. B. Gflj 

V filmskem g l e d a l i š č u 
boste gledali 
Amarcord 

V četrtek, 15. decembra, prične v Kranju 
delovati nov ciklus filmskega gledališča. 
Kot prvi film je na vrati film Frederica 
Fellinija Amarcord (spominjam se). Fi lm se 
godi v Italiji v času , ko pride na oblast 
fašizem. Spoznamo dečka, ki je rojen istega 
leta kot Fellini, v istem kraju - Riminiju. 
V glavnih junakih: dečku Tittu, v vodji 
liceja, Glancu je Fellini prikazal resnične 
osebe tistega časa v Riminiju. Nekaj 
prizorov v filmu je nepozabnih: zmedeni 
stric, ki spleza na vrh drevesa in vpije, da 
hoče žensko, mladi intelektualci, ki plešejo 
ob izmišljenih zvokih tanga itd. 

Abonmajske karte (60 din za sedem 
filmov) so še vedno na voljo pri blagajni 
kina Center. B. Grlj 

Ne premišljujte, kakšna DARILA boste 
kupovali za svoje drage v decembru! 

PRIDITE V ELITO! 

Trgovini GALANTERIJA, Prešernova 14 in DROGERIJA, 
Titov trg 23 sta bogato založeni z igračami, urami, koz
metiko, fotoaparati in fotomaterialom. 

Prodajalke vam bodo svetovale pri izbiri daril! 

Na željo aranžiramo darilne zavitke. 

J 

GIP GRADIŠ Ljubljana 
TOZD Lesno industrijski obrat 
ŠkofjaLoka 

zaposli: 
— elektrikarja 

j a k o t o č n i h naprav s poznavanjem 
industrijske elektronike, kot 
v z d r ž e v a l c a e l e k t r i č n i h naprav 
in instalacij 

— kurjača 
s pooblastilom za upravljanje 
s kotlovnimi napravami 

Interesenti naj se osebno zglase ali pa pošljejo pismene ponudbe do 
31. 12. 1977 na naslov: GIP Gradiš TOZD Lesno industrijski obrat 
Škofja Loka, Kidričeva c. 56. 

Gorenjska predilnica 
Škofja Loka n. sol. o. 

K i d r i č e v a cesta 75 

prodaja na javni licitaciji 
naslednja osnovna sredstva: 

- agregat DIESEL 
izklicna cena 250.000 din 

- pletilhi stroj TERROT tip RMR 
izklicna cena 30.000 din 

- pletilni stroj TERROT tip RMA 
izklicna cena 20.000 din 

- fiksirni stroj ARCT tip FTF 
izklicna cena 12.000 din 

- ventilator z elektromotorjem 
izklicna cena 10.000 din 

- dvopredensko raztezalko-intersekting INGOLSTADT 
izklicna cena 8000 din 

- napravo za mehčanje surove vode Djuro Đjaković 1973 
izklicna cena 8000 din 

- križnoprevijalni stroj SCHWEITER 
izklicna cena 2000 din 

- tehtnico TTC 500 kg 
izklicna cena 800 din 

- dve stružnici FISCHER 
izklicna cena 500 din za 1 kos 

Licitacija bo v petek, 16. decembra 1977, ob 10. uri v Gorenjski predil
nici Škofja Loka, Kidričeva cesta 75. 
Interesenti si lahko ogledajo predmete istega dne od 9. ure dalje. Pred
stavniki delovnih organizacij morajo predložiti pooblastilo. 

Univerza v Mariboru 
Visoka dola za organizacijo dela 
Kranj 
Svet visoke š o l e za organizacijo dela v Kranju 

razpisuje prosto vodilno delovno mesto 
tajnika šole 
za n e d o l o č e n č a s s polnim delovnim č a s o m . 

Pogoji: 
— visoka izobrazba pravne, organizacijske ali ekonomske smeri in 5 let 

ustreznih delovnih izkušenj, 
— sposobnost organiziranja, vodenja in komuniciranja, 
— da sodeluje pri uveljavljanju in razvijanju socialističnega samo

upravnega sistema. 
Prijavo z življenjepisom in dokazili o izpolnjevanju razpisa
nih in zakonskih pogojev pošljite v 15 dneh po objavi na naslov: 
Visoka šola za organizacijo dela Kranj, Prešernova 11, 
tajništvo. 

Obrtno podjetje 

Dom oprema Železniki 
na p l a v ž u 77 N 

Razpisna komisija 

razpisuje prosto delovno mesto 
direktorja podjetja 

Od kandidatov zahtevamo: 
— srednja izobrazba lesne ali ekonomske smeri s 3-letno prakso 

na vodilnem delovnem mestu 
— VK delavec v lesni stroki in pet let prakse na vodilnem 

delovnem mestu 
— da je moralnopolitično neoporečen 
Kandidati naj pošljejo prijave s priloženimi dokazili v 16 
dneh po objavi na gornji naslov s pripisom — za razpisno 
komisijo. 



POPOTNI POGOVORI 
O MORAVSKI DOLINI, 
LIMBARSKI GORI 
IN O ČRNEM G R A B N U 

ZAPISUJE ČRTOMIR ZOREČ 

(7. zapis) 

Moravski rojak me je oni dan, ko 
sva se srečala v Jurkovi gostilni (ki 
je hkrati rojstni dom pisatelja 
dr. Frana Detele) pobaral, če imam 
kak sistem, kak načrt za izlete in 
oglede po njihovi dolini. Njemu in 
bralcem teh zapisov moram pojas
niti: sistema nimam nobenega, le 
razpoloženje je važno. K o je sončno 
in suho, grem rad v bregove; ko pa je 
megleno in mokro, obiskujem dolin
ske vasi in gradove. Slejkoprej pa so 
mi Moravče — pa naj bo to gostilna 
pri Kavki ali pri Jurku — izhodišče 
za poti na vse strani. 

GRAD ZALOG 

N o, to je bil eden od mojih 
popotnih ciljev — bližnji grad 
Zalog, le pičla dva kilometra 

daleč, vzhodno od Moravč. — Ko 
sem že omenil obe slavni moravski 
gostilni — sem pač tvegal očitek, češ, 
glej ga pijanca: krčma mu je za
četek teh popotnih pogovorov! 
A kaj, ko drugje v Moravčah ne 
morem prevedriti, pač v župnišču še 
morda, drugje pa sem tujec. — Stvar 
pa se obrne, ko stopim ven iz 
Moravč. V teh kratkih dneh — 
sedemkrat sem bil doslej v Moravski 
dolini — sem se le sprijateljil z neka
terimi domačini, tako z družino, ki 

naključju najdene listine — sodob
nikom pa mora veljati kot začetek, 
prvi datum. A, kaj je bilo preje? 

Valvasor piše: prvi lastnik Zaloga 
je bil Jobst Jožef pl. Thurn, sledili so 
mu Herbersteini; v njegovem času 
pa je bil zaloški graščak Andrej 
Mordaks. — Stari kranjski zgodo
vinar tolmači tudi slovensko ime 
gradu: stal je za zelenim logom, 
torej Zalog! Kot VVartenberg pa je 
veljal za utrdbo, najprej proti 
Turkom, potem pa proti upornim 
kmetom, ki so tod hudo nastopali. 

Vsekakor pa je lega Zaloga na moč 
lepa: na manjši vzpetini je stalo 
grajsko poslopje — danes stoji le še 
stanovanjska hiša. Kajti graščina je 
bila v času okupatorjeve strahovla
de požgana in porušena od naših 
rok! Celo sinova lastnikov (Bregar-
jev) sta pomagala rušiti svoj lastni 
dom . . . Taka je, bila nema veličina 
slovenskega narodno-osvobodilnega 
boja! Nepojmljivo okrutna in lepa; 
stvarnost in žr tvovanje . . . Kot 
usodna veličina starohelenske tra
gedije! 

Da bi okupator in njegovi hlapci 
ne našli strehe — zato je bilo treba 
ru š i t i . . . Četudi je bilo naše! Četudi 
streho nad lastno glavo! 

Kot estetu pa mi je seveda žal 
gradu Zaloga. Saj je bil v 18. stoletju 

" • r ^ A R T T E N B E R O 

Grad Zalog (VVartenberg) v Valvasorjevem času 1.1689 

gospodari na Tuštanju; z družino, ki 
skrbi za drtijsko cerkev in s potomci 
in potomkami »graščakov« na Za
logu. Nekaj nenavadnega je v dej
stvu: kar več gradov s tega področja 
je bilo ali je še v slovenskih rokah. 
Tuštanj imajo Pirnati, Brdo so imeli 
Kersniki, Križate imajo Urankarji, 
Zalog pa je Bregarjev. Tu so me 
najtopleje sprejeli — zato veljaj 
pripovedi o tem starem gradu prvo 
mesto! 

VALVASORJEV 
WARTENBERG 

T o je, seve, naš Zalog! Če stari 
listini zaupamo, je grad zgra
dil plemič Jošt Turn leta 

1570. 
Hudo je, če moraš biti ob 

slehernem sicer še tako zgodovinsko 
izpričanem podatku nezaupljiv. (Po
sebno, če si po naravi zaupljiv!) 

Kajt i stare listine so nekaki 
brodolomci, ki so se rešili iz viharjev 
nekdanjih stoletij v naš č a s . . . Kaj 
vse je bilo že pred podatki iz neke po 

povsem obnovljen v baročnem slogu 
onega časa. Imel je pri vhodu 
dvoramno stopnišče, ki sta ga skle
pala kamnita Atlanta in cvetne 
košarice. (Ta dva Atlanta in vrtne 
Putte so kot kvalitetno plastiko 
prenesli po osvoboditvi na Strmol.) 

Delno ohranjene Jelovškove fre
ske so sneli in prenesli v ljubljansko 
Narodno galerijo. — Na današnji 
stavbi na Zalogu (v njej žive bivši 
»graščaki« Bregarji) je še vzidan 
stari dvojni grb »gospodov Thurn-
skih«. In del zidu nekdanjega gradu 
je še ohranjen. 

In pa mogočne lipe, vidne celo od 
Moravč — to je vse, kar je ostalo od 
VVartenberga . . . 

Po sodbi umetnostnih zgodovinar
jev, ki so grad poznali še iz časov 
med obema vojnama, je bil Zalog 
eden naših najlepših gradov. V smi
slu umetnostnih ambicij seve. Kajti 
v malokaterem gradu je bilo toliko 
plastičnih okraskov — poleg žlaht
nih fresk izpod čopiča slovečega 
Franca Jelovška (1700-1764). 

# © ljubljanska banka 
Novost pri posojilih 
občanom na podlagi 
vezave domače 
ali tuje valute 
za pospeševanje 
gospodarske dejavnosti 

Razširitev namenov za posojila 
Za opravljanje kmetijske dejavnosti dobi lahko 
občan posojilo poleg za že znane namene: 
— zidavo, rekonstrukcijo in večja popravila go

spodarskih poslopij, 
— nakup kmetijskih strojev, 
— nakup plemenske živine, 
— preureditev stanovanjskih prostorov za turi

stično dejavnost, 

po novem tudi za: 
— obnovo nasadov, 
— odkup kmetijskih zemljišč za razširitev kme

tijske proizvodnje po veljavnih predpisih. 

Možnost delnega izplačila 
v gotovini 
Pri posojilih za zidavo, rekonstrukcijo in večja po
pravila gospodarskih poslopij ali za preureditev 
stanovanjskih prostorov za turistično dejavnost 
dobi lahko občan do 30 % odobrenega posojila 
v gotovini. 
Tako izplačilo je dovoljeno, če gre za nakup grad
benega materiala od fizičnih oseb, za storitve fizič
nih oseb in podobna dela, znesek pa banka naka
že občanu posojilojemalcu na njegov tekoči račun, 
žiro račun ali hranilno knjižico. 

Spominski pohod 
na Stol 

Jesenice — V organizaciji Pla
ninskega društva Jesenice in občin
skega odbora ZZB NOV Jesenice bo 
17., 18. in 19. februarja potekal že 13. 
spominski pohod na Stol. Pohod je 
vključen tudi v praznovanje 200-let-
nice prvega pristopa na Triglav. V 
petek, 17. februarja, bo pohod 

mladine do Valvazorjevega doma, 
kjer bo proslava s kulturnim progra
mom za šolsko mladino. Iz občin 
Radovljica in Jesenice bodo organi
zirali pohod za športni šolski dan. 
Udeleženci bodo prejeli posebne 
značke. V soboto, 18., in v nedeljo, 
19. februarja, bosta pohoda vseh 
udeležencev na Stol, kjer bo ob Pre
šernovi koči tudi proslava s kultur
nim programom. Če bo vreme slabo, 
bo pohod od Valvazorja prek planin 
pod Stolom, proslava pa pri Valva-
zorjevem domu. 

Udeleženci pohoda bodo za en
kratno udeležbo prejeli izkaznico in 
posebno bronasto značko, za trikrat
no srebrno, za petkratno zlato 
značko, za desetkratno pa diplomo s 
plaketo. 

Zmogljivosti Valvazorjeve in Pre
šernove koče so majhne in zato bodo 
lahko prespali le najbolj oddaljeni 
udeleženci pohoda. Pri organizaciji 
bodo tudi tokrat sodelovali alpinisti 
in reševalci gorenjskih planinskih 
društev. 

Kmetijsko živilski kombinat Kranj 
TOZD AGROMEHANIKA 
Kranj, Cesta J L A 2 /1 telefon 23-485 

Tak pa je pogled na Zalog danes: stare lipe ie stoje, namesto požganega in 
pond enega gradu stoji lepo stanovanjsko poslopje. 

Traktor TV 730 pri delu s cisterno za gnojevko 

Traktor 30 KM ima veliko novih priključkov. 
Traktor 30 KM je v proizvodnji le še decembra; januarja in februarja naslednje leto trak
torjev s 30 KM ne bo v programu. 
Januarja in februarja bodo delali traktorje z 18 in 21 K M . 

Pravočasno si priskrbite kmetijsko mehanizacijo 
iz programa TOMO VINKOVIC 

— Na novoletnem sejmu v Kranju od 1 6. do 26. decembra 1 977 
vam nudimo iz proizvodnje TOMO VINKOVIC 
traktorje 18, 21 in 30 KM z najnovejšimi priključki. 

— Traktor TOMO VINKOVIC, kupljen v času sejma, 
vam dostavimo brezplačno na dom. 

70 % kredit z zmanjšano obrestno mero. 



V KRATKEM PO GORENJSKI V KRATKEM PO GORENJSKI V KRATKEM 
KRIŠKI T A B O R N I K I P R E D J U B I L E J E M 

Križe — Priprave na proslavitev 10. obletnice usta
novitve taborniškega odreda Kriška gora, ki bo marca 
prihodnje leto, so razen drugih taborniških nalog naj
pomembnejša točka delovnega programa odreda iz Kr i -
žev, ki se je preteklo soboto zbral na rednem občnem 
zboru. Kriški taborniki so bili v desetih letih delovanja 
nadvse uspešni. Odred združuje danes na desetine mladih 
in starejših, ki so med najprizadevnejšimi taborniki na 
Gorenjskem kljub finančnim in drugim težavam. Med 
taborniki je vedno več mladih. Na občnem zboru so se 
zavzeli za razreševanje gmotnih težav in ovrgli trditve, 
da je taborništvo zgolj trim dejavnost. Še posebej so 
pohvalili uspešno sodelovanje z organi za ljudsko obram
bo tržiške občine in z občinsko konferenco ZSMS. 

Taborniki odreda Kriška gora iz Križev so za stare
šino ponovno izbrali Janeza Kavarja, ki mu bo pomagal 
Janez Gosar, eden od ustanoviteljev taborništva v Kr i 
žah. Za načelnika pa so izbrali Tomaža Pintariča. Naj
zaslužnejšim članom so na občnem zboru podelili pri
znanja, pohvale pa so prejeli tudi vodniki medvedkov in 
čebelic. 

Največja želja tabornikov iz Križev pa ostaja prapor, 
ki bi ga radi razvili prihodnje leto ob desetletnem jubi
leju, -rov 

R A Z V E S E L I L I U P O K O J E N C E 
Kranj — Za praznik republike je folklorna skupina 

Karavanke iz Tržiča pripravila nastop v Domu upoko
jencev v Kranju. V dveurnem programu so oskrbovanci 
uživali ob gledanju narodnih plesov in poslušanju pesmi 
bratov Zupan. Verjetno ni treba poudarjati, kako so 
mladi folkloristi razveselili oskrbovance v Domu 
upokojencev. Takšnih srečanj in prireditev si seveda še 
želijo. J . Bocak 

G L A S PERIČNIKA 
Na osnovni šoli »16. december« v Mojstrani učenci že 

več let izdajajo šolski bilten z naslovom Glas Peričnika. 
Pred kratkim so pripravili prvo številko v letošnjem šol
skem letu, ki po vsebini in kvaliteti ne zaostaja za prejš
njimi številkami. Tokrat so učenci največ prispevkov 
napisali o doživetjih med poletnimi počitnicami, objav
ljene so prijetne pesmice izpod peresa mladih pesnikov 
na šoli, ne manjka pa tudi prispevkov o aktualnih kul
turnih in športnih dogodkih. 

To številko Glasa Peričnika j e pripravil uredniški 
odbor učencev v sestavi Tanja Šprager, Mojca Janša, 
Bogo Vilman, Liljana Gartner, Slavko Pezdirnik, Suzana 
Lakota in David Gradišek, kot mentorica pa je pri izdaji 
sodelovala Meta Košir. J . R . 

Medvode — Na travniku ob cesti I. reda na vrhu 
medvoškega klanca so pred nedavnim postavili tri re
klamne panoje Gorenje — nova generacija. Zal se pri
znani tovarni reklamni poskus ni posrečil, saj je jesen
ska vlaga zverižila panoje, povrhu vsega so se lepaki na 
panojih še odlepili. Taka reklama ne more biti v ponos 
niti tovarni, še bolj pa kazi okolico črpalke Istra-benz, ki 
je vzorno urejena, -fr 

ZANIMIVO PREDAVANJE 
Cerklje — V sredo zvečer je bilo v osnovni šoli Davo

rina Jenka že tretje predavanje v tem šolskem letu. O 
sodobnih metodah izobraževanja in vlogi osnovne šole v 
usmerjenem izobraževanju je predavala Aleksandra 
Kornhauser, predsednica raziskovalne skupnosti Slove
nije. 

Prvo predavanje v cerkljanski šoli je imel profesor 
Rado Jan, ki je govoril o idejnosti pouka na osnovnih 
šolah, profesor Vinko Skalar pa je imel predavanje Otro
ci z motnjami vedenja in osebnosti. J . Kuhar 

PLANINSKA POT PLANICA 
PRIVLAČI 

P O K L J U K A 

Jesenice — Leta 1972 sta dva dobra poznavalca Ju
lijskih Alp začela iskati za Slovenijo edinstveno planin
sko pot, ki bi povezala Planico s Pokljuko in gorniku po
kazala mikavnost planinskega sveta. Cas ju je priganjal 
in planinska pot PP imenovana je bila nared letos. Med 
gorniki je vzbudila veliko zanimanje, saj PP planinska 
pot povezuje Planico s Pokljuko in pohodnika popelje na 
Krnice, Martuljka, Beli potok, v doline Vrat, Kota in 
Krme ter na Pokljuko. Pot združuje in povezuje skrite in 
skoraj pozabljene planinske in lovske steze. Zato je še po
sebej privlačna in mikavna, obenem pa je prispevek k 
proslavljanju 200. obletnice prvega pristopa na Triglav. 

U . Z . 

P R E D A V A N J E ZA G O S P O D I N J E 
Trata pri Škofji Loki - Aktiv žena pri kmetijski 

zadrugi Škofja Loka v proizvodnem okolišu Trata je na 
Godešiču pripravil predavanje o praktičnosti in namenu 
ekonom lonca. Za predavanje, ki ga je vodila Ela Kova-
čič, je bilo veliko zanimanja, saj se ga je udeležilo prek 
40 žena. (J. Starman) 

J A V N E R A Z P R A V E O POKOPALIŠKEM R E D U 
Škofja Loka — V teh dneh bo v Škofji Loki, K S Zmi-

nec — Log, Sv. Duh, Reteče in Godešič javna razprava 
o pokopališkem redu. Kot je znano so te krajevne 
skupnosti vezane na novo pokopališče na Lipici. Raz
prave bodo pripravile krajevne konference SZDL in bodo 
na njih občani razpravljali o novostih, ki jih prinaša 
pokopališki red. L . B. 

DRSALIŠČE O D P R T O 
Bled — Konec novembra so na Bledu odprli umetno 

drsališče. Poleg številnih drsalcev letos na njem trenirajo 
tudi člani hokejskega kluba Bled. Letos je vstopnina za 
odrasle na drsališču 15 dinarjev, za mladino 10 in za gle
dalce 3 dinarje. 

Planica — Voda je precej poškodovala spodnji del 
velikanke v Planici. Delavci planiškega komiteja so jo 
jeseni začeli popravljati in zdaj z deli zaključujejo. Na 
poškodovanem delu so napravili pregrade in ploskev 
zravnali s peskom. Za opravljanje teh del so postavili 
žičnico, s katero so prevažali les in drug material. 
Čeprav sta jih prehitela sneg in mraz, bodo skakalnico 
pravočasno uredili za letošnjo prireditev. — B. B. 

PO GORENJSKI V KRATKEM PO GORENJSKI V KRATKEM PO GORENJSKI 

VAŠA PISMA 
ŠE O OPUSTITVI STAREGA 

DELA POKOPALIŠČA 
Ze večkrat smo bili v Kranju 

priča žgočim razpravam in nego
dovanjem zaradi določenih urba
nističnih rešitev, ki so se spremi
njale tudi še tik pred zaključkom 
del na stroške skupnosti in obča
nov. 

Tudi predlog za opustitev sta
rega dela kranjskega pokopali
šča je naletel na številne pripom
be. Pred nekaj leti so svojci 
prekopali pokojne s pokopališča 
na Primskovem in v Stražišču na 
kranjsko pokopališče. Nekatere 
bodo tako morali spet prekopa
vati. Teh stroškov pa si vsi občani 
ne bodo mogli privoščiti. 

Drugo vprašanje pa je, če je 
možna takšna sprememba. 
Vsaka sprememba urbanistične
ga načrta je bila do sedaj vedno 
na ogled in v pretresu pri obča
nih. 

SVEČANO ZA PRAZNIK 
Krajevna organizacija Socia

listične zveze delovnega ljudstva 
in prostovljno gasilsko društvo 
Mlino-Bled sta letos organizirala 
med drugim tudi skromno in sve
čano proslavo za praznik repu
blike v novem gasilskem domu na 
Mlinem. 

Pionirji in pionirke so pod vod
stvom tovarišice Metke Pazlar 
pripravili lep spored pesmi in 
recitacij za praznik. Govorniki 
pa so seznanili občane z uspehi 
radovljiške občine in republike. 

Po svečanem sporedu pa je bilo 
tovariško srečanje. 

Na takšne proslave bomo 
občani še radi prišli! 

Gasilski dom Mlino, kije zgra
jen z velikim številom prostovolj
nega dela in s prispevki občanov, 
je za krajevne organizacije in 
društva precejšnja pridobitev. 
Doslej smo si morali za množične 
sestanke in volitve »sposojati« 
prostor v gostišču Mlino. Dom pa 
je potrebno še dograjevati in ga 
primerno opremiti, za delo druž
benopolitičnih organizacij in 
društev, za kar pa bi potrebovali 
še najmanj 150.000 dinarjev. Ob
čani tolikšnega prispevka ne bi 
sami zmogli, zato pričakujejo po
moči občine in Zveze kulturnih 
organizacij. 

Alojzij Vovk, Bled 

Gasilske 
zanimivosti 

Številni zavedni slovenski gasilci 
so se med vojno vključili v narodno
osvobodilno gibanje bodisi kot akti
visti ali borci. Na osvobojenih ozem
ljih so osnovali prve gasilske dese
tine in pomagali pri bombadiranjih 
in požarih, ki j ih je povzročil okupa
tor. Zal niso imeli na voljo potrebne 
opreme, saj jo je večino pobral ali 
uničil okupator. Tako se je zgodilo v 
Cerknici septembra leta 1943, v 
Novem mestu in v nekaterih krajih 
na Štajerskem in Gorenjskem. V ne
katerih gasilskih domovih so bila 
tudi skrita skladišča sanitetnega 
materiala, materiala za partizanske 
tehnike in orožja. 

Delež gorenjskih gasilcev med na
rodnoosvobodilno borbo je bil pre

cejšen. Organizator vstaje v Bohinju 
Tomaž Godec je bil na primer zasta
vonoša gasilske čete v Bohinjski Bi
strici. Njegovemu odhodu v partiza
ne je sledilo še več gasilcev iz 
Bohinja. Tako je bilo tudi na Jese
nicah, v zgornjesavski dolini in dru
god po Gorenjskem. Precej gorenj
skih gasilcev je padlo v NOB ali pa 
so umrli v internaciji. V Gozd 
Martuljku je bilo v partizanih 5 ga
silcev, v Dovjah je padlo ali umrlo v 
internaciji 18 gasilcev, od kranjsko
gorskih gasilcev jih je padlo pet, 
prav toliko jih je padlo na Koroški 
Beli in še enkrat več na Hrušici. 
Življenja so za svobodo darovali tudi 
gasilci iz Kupljenika, z Mlina pri 
Bledu, iz Mojstrane, iz Tržiča, 
Ribna, Rateč, Planine pod Golico 
itd. Tudi zaradi tega je bilo go
renjsko gasilstvo v začetku svobode 
osiromašeno in ga je bilo treba zgra
diti na novih temeljih ter začeti na 
novo opremljati. Poskusi okupator
jev, da bi v zasedeni Sloveniji obli
kovali njim naklonjene gasilske 

organizacije, niso bili uspešni. Kar 
so dosegli, jim je uspelo predvsem *s 
terorjem in prisilo. , 

Zanimive so pripovedi, kako so 
požare gasili naši predniki. Odrejeno 
je bilo, da mora v primeru požara 
dati vsaka hiša v vasi enega ali dva 
človeka za gašenje, ki je moral 
prinesti s seboj usnjeno ali slamnato 
vedro, polno vode. Vsako vedro je 
bilo označeno s hišno številko, tako 
da so vedeli, čigavo je. Za gašenje 
nezmožn ; ljudje pa so morali skrbeti 
za svetlobo in za polnitev vedrov z 
vodo. Pri gašenju je vladal red. V eni 
vrsti so stali ljudje, ki so si podajali z 
vodo napolnjena vedra, v drugi pa 
ljudje, ki so podajali prazna. Pri 
gašenju sta morala vladati tišina in 
red, da je bilo slišati povelja. Na 
voljo so morali biti tudi konji ali 
voli, zmožni prepeljati brizgalne, če 
so le-te bile. 

I. Petrič 

A 
Cestno podjetje v Kranju 
komisija za razpis delovnega mesta 
vodje s p l o š n e g a sektorja 

Na podlagi sklepa delavskega sveta 
Cestnega podjetja v Kranju 
in v skladu s statutom komisija za razpis 
delovnega mesta vodje s p l o š n e g a sektorja 
objavlja 
razpis prostega delovnega mesta 

vodje splošnega sektorja 
Poleg splošnih pogojev po zakonu se za vodjo splošnega sek
torja zahtevajo naslednji posebni pogoji: 
— diplomirani pravnik 
— 5 let ustreznih delovnih izkušenj 
— kandidati morajo imeti družbenopolitične in moralno-etične kvali

tete, ki so dogovorjene z družbenim dogovorom o izvajanju kadrov
ske politike občine Kranj in določene s samoupravnimi akti Cest
nega podjetja Kranj. 

Kandidati morajo vložiti zaprte pismene vloge v 15 dneh po objavi 
razpisa na naslov: Cestno podjetje v Kranju, Kranj, Jezerska c. 20. 
Komisiji za razpis delovnega mesta vodje splošnega sektorja. 

Kandidati morajo vlogi priložiti: 
— dokazilo o strokovni izobrazbi 
— dokazilo o delovni praksi s kratkim opisom dosedanjega službo

vanja 
— potrdilo, da niso v kazenskem postopku 
— življenjepis 
Kandidati bodo obveščeni o izibiri v 8 dneh po sprejetju ustreznega 
sklepa-

Kranjska gora - Dom Janeza Porente je bil zadnja leta zaprt, notranjost 
starega doma je bila zapuščena in ni bil deležen nikakršne družbene skrbi. 
Zdaj pa so začeli z obnovo, napeljali centralno kurjavo, povečali kuhinjo in 
namestili novejšo opremo. Denar za obnovo je prispevala temeljna telesno-
kulturna skupnost Slovenije, ki obenem obnavlja tudi svoj dom v Planici. 
Spodobnejšo opremo bo dom dobil do novega leta, prihodnje leto spomladi 
pa naj bi ga odprli, (ds) - Foto: F. Perdan 

Izredno 
zanimanje 

za planinski 
koledar 

Kranj — Pisali smo že, da je letos 
Planinsko društvo Kranj založilo 
oziroma izdalo koledar z lepimi alpi
nističnimi motivi ter napotili prve 
pomoči v gorah in seznamom teh
nične opreme. Tako med ljubitelji 
gora in tudi drugimi je za koledar 
izredno zanimanje. Ljubitelji planin 
lahko še vedno dobijo koledar v pi
sarni Planinskega društva Kranj po 
30 dinarjev. Razen tega pa imajo 
v pisarni društva tudi planinske 
voščilnice. A . Ž. 

Prizadevni aktivisti - Svoj 84. 
rojstni dan je praznoval Gožev Pep 
s Spodnjega Plavža na Jesenicah. 
Kdo ga ne pozna? Dokler ni bilo 
tovornjakov, je vozil drva, premog 
in vse drugo, kar je bilo potrebno 
doma ali pri hiši. Zelo dobro so ga 
poznali partizani, ki so bili na 
Mežakli in v Karavankah ali v 
Planini pod Golico. Nanosil je 
nešteto nahrbtnikov hrane, obleke, 
obutve, sanitetnega in drugega 
materiala. Jeseniški gestapovci so 
ga zaprli in v Begunjah pretepali. 
Po vojni je bil aktiven v družbeno
političnih organizacijah. — Foto: 
B.B. 

Prašiči brez zavetja — Tržiška 
klavnica je že nekaj let specializira
na za klanje prašičev in izdelovanje 
svinjskih izdelkov. Kar precej tovor
njakov pripelje tedensko v Tržič 
prašiče in odpelje meso in mesne iz
delke. Zal so živali med prevozom 
izpostavljene najrazličnejšim vre
menskim razmeram, zato bi jih ka
zalo bolje zaščititi, čeprav so jim ure 
štete! Tudi na ta način izkazujemo 
naš odnos do živali... (jk) — Foto: 
F. Perdan 

Izredno ugoden 
nakup 
moških in ženskih pulijev 
iz 100 % bombaža 
po 49 ,20 din 

v poslovalnici 
MANUFAKTURA 
Škofja Loka, 
Titov trg 4/b 



MALI OGLASI 

mm 

prodam 

Prodam kosilnico M O T O B E N A -
SE. Logonder, Crngrob 7, Zabnica 

8655 
Prodam dva PRAŠIČA okrog 

180 kg težka za zakol. Čirče 29, 
Kranj 8615 

Mlado K R A V O za skrinjo me
njam za plemensko K R A V O ali 
T E L I C O , po možnosti črno. Ostalo 
po dogovoru! Praprotna Polica 24, 
Cerklje na Gorenjskem 874f 

Prodam 10 dni staro TELIČKO 
simentalko. Mošnje 7, Radovljica 

8750 
Kombinirani ŠTEDILNIK (2 

plin, 2 elektrika) tovarniško nov 
ugodno prodam. Informacije tel. 
21-353, Kranj 8751 

Prodam mesnatega, 160 kg težke
ga, PRAŠIČA. Tičar Ivanka, Pre-
bačevo 3 8752 

Prodam avtoradio z nastavljivimi 
postajami SV U K W in zvočnikom, 
vse skupaj za 1600 din. Mrak, Lesce, 
Železniška 3 8753 

Prodam 3-tonsko H A R M O N I K O 
H O H N E R . Bukovec, Moškrin 3, 
Škofja Loka 8754 

Prodam 16 m (4 klaftre) bukovih 
D R V . Dobavišek, Sidraž 6, Cerklje 

8755 
Prodam PRAŠIČA za zakol. Cer

klje 103 8756 
Prodam PRAŠIČA za zakol. 

Lahovče 43, Cerklje 8757 
Prodam šest tednov stare PRA

ŠIČKE in K R A V O po izbiri 8 ali 
9 mesecev brejo. Pšata 11, Cerklje 

875« 
Prodam dve K R A V I simentalki 

s teleti in T E L I C O , 8 mesecev brejo. 
Selo 32, Žirovnica 8759 

Nov barvni T E L E V I Z O R SABA 
z daljinskim upravljanjem, ekran 56, 
prodam. Zupan, Lesce, Savska 4 

8760 
Prodam PRAŠIČA za zakol, 

200 kg težkega. Šenčur, Pipanova 37 
8761 

dež u rn i veterin ar j i 
OD 16. DO 23. DEC. 1977: 
RUS Jože, dipl. vet., Cerklje 
147, telefon 42-015 in BEDI-
NA Tone« dipl. vet., Kranj, 
Betonova 58, telefon 23-518 
za občino Kranj; 
PIPP Andrej, dipl. vet, 
Škofja Loka, Partizanska 
c. 37, telefon 60-380 za 
občino škofja Loka; 
PLESTENJAK Tone, dipl. 
vet., Bled, Prešernova 34, 
telefon 77-828 ali 77-863 za 
občini Radovljica in Jese
nice. 
Dežurstvo se prične ob 14. 
uri popoldan in traja do 6. 
ure zjutraj naslednjega dne. 
Centralna služba 2VZG 
Kranj, na telefonski šte
vilki 26-779, pa deluje ne
prekinjeno. 
Živinorejsko veterinarski 
zavod Gorenjske Kranj 

Izdaja CP Glas, Kranj, Ulica Mole 
Pljadeja 1. Stavek: OP Gorenjski 
tisk Kranj, tisk: Združeno podjetje 
Ljudska pravica, Ljubljana, Kopi
tarjeva 2. — Naslov uredništva in 
uprava Usta: Kranj, Moie PUadeja 
1. - Tekoči račun pri SDK v Kra
nju številka S1SOO-S01-12594 - Te
lefoni: glavni urednik, odgovorni 
urednik in uprava 23-841, uredni
štvo 21-836, novinarji 21-860, malo-
ogJaani in naročniški oddelek 
28-841. - Naročnina« |stna 200 din, 
polletttVlOft din, osna sa 1 številko 
8 dinari«. - Oproščeno prometnega 
davka po pristojnem . nlMCamtu 

411-1/78. 

Prodam prednje S T E K L O za 
N S U 1200 in novo kuhinjsko MIZO. 
Informacije na tel. 61-252 8773 

Prodam T R A K T O R P A S Q U A L I 
30 K M italijanski in breji T E L I C I 
frizijki. Zasip 16, Bled 8774 

Prodam ZASTAVO 750 lux, let
nik 1975 — december. Zupan Milan, 
Selo 6, Žirovnica 8775 

Prodam osebni avto ZASTAVO 
1300, letnik 1964, registriran do 
30. 4. 1978. Ogled v popoldanskih 
urah. Govekar Zofka, Podljubelj 83, 
Tržič 8776 

Prodam N S U 1200 v nevoznem 
stan j u. C uderman, Bašel j 40 8777 

Prodam dve novi zimski G U M I za 
fiat 600. Oman, Zabnica 41 8778 

ZASTAVO 750, letnik 1970 pro
dam. Registriran do 5. 11. 1978. 
Pavec, Grad 49, Cerklje 8779 

Prodam R A D I A T O R 20 členov -
60 cm, eno zimo rabljen za polovič
no ceno, dve K O L E S I za V W novi 
tip, kuppersbusch ŠTEDILNIK, 
G L A V O za mizarski skobeljni stroj. 
Kupim ŠTEDILNIK - desni plin. 
Stražišče, Skokova 9, Kranj 8762 

Prodam P R A L N I STROJ CA-
STOR. Omahen Rozalija, Nazorjeva 
8, Kranj 8763 

Prodam rabljene kuhinjske E L E 
M E N T E s pomivalno mizo in napo 
B A U K N E C H T . Zglasite se na 
naslov Brešar, Ulica Janeza Puharja 
10, Planina, Kranj 8764 

Prodam T E L I C O v 9 mesecu bre-
josti. Podbrezje 54, Duplje 8765 

Vprežne SANI prodam. Ljubno 14 
8766 

Prodam 100 kg težkega PRAŠI
ČA. Soklič, Selo 22, Bled 8767 

Prodam eno leto stare KOKOŠI, 
Strahinj68 8768 

Prodam tri PRAŠIČE za zakol. 
Visoko 58, Šenčur 8769 

Prodam 5 m K L I N K E R O P E K O 
za oblaganje. Gorica 11, Radovljica 

8770 
Po zelo ugodni ceni prodam dnev

no O P R A V O z dvema polkavčema, 
mini bar za televizor in stabilizator. 
Zglasite se na naslov: G on z Mirko, 
Zlato polje 3, Kranj 8771 

kupim 
Zanimamo se za naslednji nakup: 

LIPOV H L O D premera okrog 40 crri 
in lipove P L O H E debeline 8 do 
10 cm. Ponudbe poslati na Tovarno 
klobukov ŠEŠIR, Škofja Loka 8780 

D N E V N O SOBO (rabljeno) ku
pim. Dragelj, Britof 325 8781 

Kupim dve PEČI na žaganje. 
Voglje 86, Šenčur, ali na telefon 
49-084 H 8782 

vozila 
Ugodno prodam 126 P, letnik 1976, 

delno plačljivo v obrokih. Lokar, 
Mošnje 51, Radovljica 8657 

Prodam dve leti star R 4, karam-
boliran, motor brezhiben. Informa
cije na telefon 74-288 popoldan 8658 

Prodam MOTOR od P E U G E O T A 
404, generalno popravljen ter ostale 
dele. Tavčar, Spodnja Luša 14, Selca 
nad Škofjo Loko 8660 

Prodam N S U 1200 C, letnik 1971 
— december, ali zamenjam za 
Z A S T A V O 750. Prebačevo 40, tele
fon 49-065 8667 

CANDY SEVIS, Rajko Knific, 
Kranj obvešča cenjene stranke, da 
bivša telefonska številka ni pristojna 
za naročila, ampak poštni predal 
157, Kranj 8712 

D E L A V S K A U N I V E R Z A ŠKOF
JA L O K A s sodelovanjem B A G A T 
pričenja v ponedeljek, 19. decembra, 
ob 15. uri ZAČETNI IN N A D A L J E 
V A L N I TEČAJ K R O J E N J A I N ŠI
V A N J A v osnovni šoli Škofja Loka 
(za Namo). Vpis možen vsak dan od 
15. do 20. ure na tečaju ali Delavski 
univerzi Škofja Loka 8788 

zaposlitve 
Kdo bi mi enkrat mesečno prine

sel potrebno kurjavo v II. nadstop-
je? Naslov: Hrovatin, Kranj, Parti
zanska 13 8784 

GOSTIŠČE K U H A R , Adergas 
zaposli mlado dekle za pomoč v go
stinstvu 8785 

stanovanja 
Opremljeno SOBO oddam v Kra

nju dvema poštenima fantoma. Te
lefon 21-852 8783 

obvestila 
P L E S N I TEČAJI V D O M U J L A 

Kranj. Nadaljevalna tečaja se prič
neta v torek, 13. decembra, ob 17.30 
in v nedeljo, 18. decembra, ob 10. uri. 
Program latinskoameriški in modni 
plesi 8493 

ŠIVAM PO M E R I v Škofji Loki. 
Telefon 064-61-149 8786 

L A S T N I K I T A P A E G ! Prijavo za 
montažo peči in potrditev garan
cijskega lista (tudi če ste peč mon
tirali sami), lahko opravite v recep
ciji hotela Jelen v Kranju, vsak dan 
od 7. do 21. ure do 26. 12. 1977. 
Kupon in garancijski list lahko 
pošljete tudi po pošti na gornji na
slov (za S E R V I S AEG) 8787 

PROMETNO 
HOTELSKO 
TURISTIČNO 
PODJETJE 
VIATOR 
LJUBLJANA {VIATOR 
TOZD Hoteli Bled 
Cankarjeva 6 

Odda V najem opremljen 

FRIZERSKI SALON 
v Golf hotelu na Bledu 

Interesenti dobijo vse podrob
nejše informacije v tajništvu 
TOZD Bled, Cankarjeva 6. 

ostalo 
Preklicujem neresnične besede, k i 

sem jih izrekel 23. 10. 1977 v gostilni 
N A M R Z L I K U o Stanovnik V i t i . 
Čadež Janez, Gorenja vas 153 nad 
Škofjo Loko 8789 

NOVOLETNA NOČ NA BLEDU 

Vabimo vas na veselo silvestrovanje v hotel Golf in Park na Bledu • 
V najdaljši noči vas bo zabavalo 5 ansamblov s pevci »V restavracijah 
hotelov smo vam pripravili silvestrski meni po 500 din • Cena 
hladne zakuske v dancing baru hotela Golf in hotelskem salonu 
hotela Park je 300 din • Vstopnina brez konzumacije v Kavarni Park 
hotela velja 60 dine Informacije in rezervacije miz: 
- za hotel Golf: tel. (064) 7 7 591 
- za hotel Park. tel. (064) 7 7 521 

VIATOR VA 
VIATOR LJUBLJANA 



NESREČE 

IZSILIL PREDNOST 
MOTORISTU 

Kranj — V petek, 9. decembra, 
ob 5.30 se je v križišču Koroške ceste 
in ceste D pri blagovnici Globus 
pripetila prometna nezgoda. Voznik 
osebnega avtomobila Milan Turk 
(roj. 1941) iz Škofljice je peljal od 
Gregorčičeve po cesti D proti Ko
roški cesti in v križišču zapeljal 
v levo proti Laboram, ne da bi upo
števal prednost vozil na Koroški 
cesti. Po prednostni Koroški je iz 
smeri Labor tedaj pripeljal na 
mo ornem kolesu Mihael Tavčar 
(roj. 1938) z Drulovke, ki se je oseb
nemu avtomobilu umikal v levo, 
vendar je kljub temu prišlo do trče
nja. Voznik Tavčar je bil v nesreči 
huje ranjen in so ga prepeljali v Kli
nični center. 

NI USTAVIL PRED ZNAKOM 
»STOP« 

Škofja Loka - V petek, 9. de
cembra, ob 10.40 se je v križišču 
Kidričeve s stransko cesto za Fran-
kovo naselje pripetila prometna ne
zgoda. Voznica osebnega avtomobila 
Ivanka Ivič (roj. 1957) iz Predoselj je 
peljala po Kidričevi proti Škofji 
Loki. Z leve strani je iz Frankovega 
naselja pripeljal voznik osebnega 
avtomobila Peter Krek (roj. 1959) iz 
Selc, ki je, ne da bi ustavil pred pro
metnim znakom »stop«, zapeljal čez 
cesto in trčil v avtomobil Ivičeve. 
V nesreči ni bil nihče ranjen, škode 
na avtomobilih pa je za 60.000 din. 

PADLA IZ AVTA 
Kranj — V nedeljo, 11. decembra, 

ob 17.30 se je na Ljubljanski cesti pri 
hiši št. 23 pripetila nezgoda. Voznik 
osebnega avtomobila Zeljko Krišto-
fič (roj. 1953) iz Mednega je peljal 
proti Kranju, med vožnjo pa so se 
nenadoma odprla vrata, tako da je 
sopotnica Borka Lukič (roj. 1955) iz 
Kranja padla ven. Na srečo se je le 
lažje ranila in jo je zdravnik po prvi 
pomoči lahko poslal v domačo 
oskrbo. 

PADEL POD AVTOBUS 
Kranj — V nedeljo, 11. decembra, 

ob 21.20 se je na Kokrici pripetila 
Jrometna nezgoda. Voznik avtobusa 

ože Hacin (roj. 1930) iz Češnjevka 
je peljal proti Kranju. Na Kokrici je 
nameraval ustaviti pri trgovini, kjer 
so že čakali potniki. Ti so se začeli še 
preden je avtobus popolnoma usta
vil, prerivati in vstopati v avtobus, 
saj je voznik vrata že odprl; v gneči 
je Darko Ndižar (roj. 1960) s Smled-
niške ceste v Kranju tako nesrečno 

Eadel, da mu je zadnje kolo avto-
usa, ki se je Še premikal, zapeljalo 

čez obe nogi. Ranjenega so naložili 
v avtobus, ki je odpeljel proti Kra
nju, kjer so potniki izstopili, nato pa 
je Nadižarja avtobus še zapeljal v 
ZD dom, Nadižarja so kasneje 
prepeljali na zdravljenje v Klinični 
center. 

L. M . 

Postaja prometne milice 
Kranj naproša voznika oseb
nega avtomobila iz okolice 
Šenčurja, ki je 18. oktobra 
letos ob 5.25 uri pripeljal iz 
vasi Šenčur do regionalne 
ceste Kranj — Brnik in se usta

vil za tovornim avtomobilom, 
ki je bil nato udeležen v pro
metni nesreči, v kateri sta 
izgubila življenje zakonca An-
čimer, da se zglasi na postaji 
zaradi pojasnitve določenih 
okolnosti nesreče. 

Gostinska in trgovska delovna organizacija 

Central Kranj, n. sol. o. 
T O Z D Gostinstvo, n. sub. o. 

razpisuje na podlagi sklepa delavskega sveta 
T O Z D in v skladu z do loč i l i samoupravnega 
sporazuma o medsebojnih razmerjih delavcev 
v z d r u ž e n e m delu in statuta T O Z D 

proste delovne naloge in opravila 

I. individualnega poslovodnega 
organa TOZD Gostinstvo 
(direktorja) 

II. poslovodje poslovne enote 
Jezersko 

Poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom in drugimi sploš
nimi akti, mora kandidat izpolnjevati še naslednje pogoje: 

pod točko I: 
da ima višjo strokovno izobrazbo gostinske, ekonomske, komercialne 
ali organizacijske smeri in 3 leta delovnih izkušenj na odgovornih 
delovnih nalogah in opravilih, da ima srednjo strokovno izobrazbo 
gostinske, ekonomske ali komercialne smeri in 5 let delovnih izkušenj 
na odgovornih delovnih nalogah in opravilih, 
da ima moralnopolitične kvalitete in organizacijske sposobnosti za 
vodenje TOZD 

pod točko II.: 
da ima srednjo strokovno izobrazbo gostinske ali druge ustrezne smeri 
in 2 leti delovnih izkušenj na odgovornih delovnih nalogah in opravilih 
da ima moralnopolitične kvalitete in organizacijske sposobnosti za 
vodenje poslovne enote 

Vloge, dokazila o izobrazbi in kratek življenjepis z navedbo 
sedanjih zaposlitev naj kandidati pod točko I pošljejo v 15 dneh 
po objavi priporočeno po pošti na naslov: GTP Central Kranj, 
Maistrog trg 11 — razpisna komisija in kandidati pod točko II 
z oznako — splošni sektor. 

Center slepih in slabovidnih 
dr. Antona Kržišnika, Škofja Loka 

r a z g l a š a prosto delovno mesto 

VK strugar j a 
pri avtomatih ali 

K V strugar j a 
pri avtomatih 

Pogoji: 
visokokvalificiran strugar in 2 leti delovnih izkušenj oziroma 
kvalificiran strugar in 1 leto delovnih izkušenj 

Rok za sprejem prijav je 15 dni od dneva razglasa. 

Zapustil nas je dragi mož, oče, stari oče in stric 

MAKS VRHOVNIK 
Od njega se bomo poslovili v sredo, 14. 12. 1977, ob 15. uri na pokopališču v Kranju . 

Žalujoči: žena Mari ja , sinovi, hčere in bratje ter ostalo sorodstvo. 

Kranj , 12. decembra 1977 

Z A H V A L A 

Ob nenadni in prezgodnji smrti naše mame, stare mame, sestre in tete 

Marije Rupar 
Goiarjeve mame 

se iskreno zahvaljujemo vsem tistim, ki so nam v teh težkih trenutkih kakorkoli pomagali, nam 
izrazili sožalje ter jo spremili na njeni zadnji poti. Še posebej pa velja zahvala bližnjim sosedom, 
pevcem, Pavli Benedikovi za poslovilne besede ob odprtem grobu, g. župniku za tolažilne besede in 
opravljen obred. Zahvaljujemo se tudi Alpetouru P. P. Kranj, delavcem operativnega centra 

Radovljica, Kovinostrugarju iz Škofje Loke, L T H iz Škofje Loke za podarjene vence ter 
predstavnikom G. D. Brezje. 

Vsem še enkrat hvala! 

Žalujoči otroci: France, Milan, Janez, Francka, Mici , Martina, Ivanka, Albina, Barbka, Marjanca 
ter snaha Mic i z družinami. 

Brezje, Jesenice, Koroška Bela, Hrušica, Ljubno, Luša, Lajše, Zminec, Zetina, 12. decembra 1977 

modna hiša 

Izbirali boste lahko med športnimi in elegant
nimi modeli, primernimi za vse starosti in 
postave. Visoka kvaliteta materialov, modni 
kroji in deseni ter dostopne cene vam jamčijo 
dober nakup. 

J 

ALPETOUR 
Potniški promet Koroška 5 
Kranj 
telefon 2 1 0 - 8 1 , 210 -83 

Organizira enodnevne prevoze 
z avtobusi 

TRST 
17. in 24. decembra 1977, odhod ob 6. uri, cena prevoza 
100 din 

CELOVEC 

24. decembra 1977, odhod ob 7. uri, cena prevoza 65 din 

Informacije in prijave: 
Alpetour Avtobusna postaja Bled, telefon 77-357 
Alpetour Avtobusna postaja Radovljica, telefon 75-059 
Alpetour Avtobusna postaja Kranj, telefon 210-84 
Alpetour Turistična agencija Kranj, telefon 21-022 
Alpetour Turistična agencija škofja Loka, telefon 60-960 

V letu 1978 želimo našim poslovnim strankam in vsem občanom 
veliko uspehov in osebnega zadovoljstva 

Alpetour potniški promet 

Š a h 

Zbor gorenjskih šahistov 
Jesenice — V Šahovskem domu je bil redni 

občni zbor regionalne Šahovske zveze za Go
renjsko. Udeleženci so soglašali z dosedanjo 
usmeritvijo zveze in se odločili za organizacijo 
številnih prvenstev in množičnih propagandnih 
prireditev. Regionalna šahovska zveza si bo pri
zadevala za napredek pionirskega šaha, pri 
čemer lahko veliko pomagajo Šolska športna 
društva, in poskušala uveljaviti po šolah šahov
ske krožke, šahovske stenčase, kategorizacijska 
tekmovanja, izobraževanje mentorjev teh krož
kov in izdajanje šolarjem primerne literature. 
Po občinah bi kazalo izvajati enotno politiko 
glede množičnosti in kvalitete. K temu utegne 
veliko prispevati samoupravni sporazum med 
vsemi temeljnimi šahovskimi organizacijami. 
Občinske šahovske lige morajo postati množič-
nejše, kvaliteta pa naj bo prilagojena registra
cijskemu pravilniku. To je tudi bistvo usme
ritve republiške šahovske zveze. Gorenjski šahi
sti soglašajo z usmeritvijo telesnokulturnih 
skupnosti, vendar bi morale le-te bolj upošte
vati posebnosti šaha. Šahisti so prepričani, da bi 
telesnokulturni forumi stališča lahko upošte
vali. 

Z M A G A O S T E R M A N A 
Lesce - Na odprtem prvenstvu radovljiške 

občine za leto 1977 je med 24 udeleženci zma
gal mojster Osterman, ki je v 11 kolih po švicar
skem sistemu zbral 10 točk. Sledijo Roblek 
z10 točkami, Harinski z osmimi itd. V Radov
ljici so se tudi dogovorili za organizacijo kate-
gornih turnirjev za manj kvalitetne igralce, za 
bolj kvalitetne pa kaže organizirati močnejši 
turnir. 

V ŽELEZNIKIH ŠAHOVSKO DRUŠTVO 
Železniki — 25 ljubiteljev šaha je v Železni

kih ustanovilo Šahovsko društvo Selška dolina, 

Prvenstvo 
v kegljanju 

Škofja Loka - Športna komisija pri občin 
skem sindikalnem svetu Škofja Loka razpisuje 
VIII. prvenstvo v kegljanju za prehodni pokal 
ObSS. Prvenstvo je tradicionalno, letošnje pa 
bo potekalo v okviru proslav v počastitev jubi
lejev predsednika Jugoslavije Josipa Broza-
Tita in Z K J . Tekmovanje bo 23. in 24. decem-
' . a . L. B. 

ki se je že včlanilo v Šahovsko zvezo Gorenjske. 
Šahisti iz Železnikov so se že vključili v občin
ska tekmovanja. Predvsem bodo poskrbeli za 
množično igranje šaha, ena od nalog pa bo tudi 
pomoč pionirskemu šahovskemu krožku na 
osnovni šoli. V Železnikih je mojstrski kandidat 
Slavko Mali že odigral simultanko s 16 doma
čimi igralci in jo dobil s 13,5:2,5. Člani društva 
Selška dolina igrajo dvakrat na teden v Zadruž
nem domu na Cešnjici. Predsednik društva je 
Matjaž Dolenc. V. Perovid 

Obiščite nas paviljon — prepričajte 
se — zadovoljni boste 

Na XVIII. novoletnem sejmu v Kra
nju od 16. do 26. decembra 1977 
boste lahko ugodno kupili moško, 
žensko in otroško obutev z ortoped
skimi vložki po konkurenčnih ce
nah 

Modno čevljarstvo 
KERN STANKO 
Kranj, Partizanska 5 



c Odbojka 

Bled poražen 
METALAC : BLED 8:2 (6, -14, 14, -16, 

IS), II. zvezna odbojkarska liga — zahod, 
motki, telovadnica OS 22. junij 1941 v Si
sku, sodnika Aškič (Zagreb), Cubelič (Si
sak), gledalcev 200. 

Bled: Ferjan, Mitja in Miha Torkar, Vesko-
vič, Udrih, Rešek, Pretnar, ZavrSnik, Močnik, 
Malej. 

Derbi tekma 7. kola v Sisku je izpolnila pri
čakovanja, da bomo priča zanimivi borbi. Se 
več, pravo maratonsko srečanje, ki je trajalo 
kar 2 uri in 25 minut, je karakteristično v mar
sičem: izredna izenačenost obeh moštev, kar 
pokažejo tudi številke, saj so se kar štirje nizi 
Končali z razliko dveh točk; Metalac čvrsto 
z igro v polju, kjer so lovili tudi »nemogoče« 
žoge, Bled pa nasprotno prodoren z igro v napa
du, kjer so v dobro naučenih kombinacijah 
učinkovito zaključevali akcije. To je bila tekma 
živcev tako za igralce kot gledalce, s preobrati, 
da bi j ih težko prešteli. In končno: požrtvoval
nost in borbenost vseh igralcev je bila na naj
višji ravni. 

Začetek srečanja je v celoti pripadel domači
nom, ki so zanesljivo nabirali točke zlasti z igro 
na mreži. Blejci nasprotno z nervozno igro ni
kakor niso uspevali v svojih akcijah. 2e v začet
ku drugega niza so našli sami sebe in povedli 
z 9:3. Potem so domačini izenačili in napove
dali borbo za vsako točko. Kljub mnogim zgre
šenim servisom so bili v zaključku tega niza 
gostje boljši ali bolje rečeno srečnejši. Sploh je 
za to srečanje v marsičem primernejša beseda 
srečnejši. Zmaga v drugem nizu ie dala gostom 
še več poleta, tako da so v naslednjem vodili do 
rezultata 13:12. Za domačine je bil v teh tre
nutkih odličen kapetan Tonkovič, svoje, pa je 
dodal še glavni sodnik, ki je s sumljivimi odlo
čitvami tudi pripomogel, da so Blejci ta niz 
izgubili. Negotovost se nadaljuje, kar se pozna 
zlasti pri serviranju, kjer oboji delajo precej 
napak. K o Metalac vodi 14:11 in ima žogo, je 
poraz za goste že skoraj neizbežen. Toda spet 
preobrat, nove točke za blejce in zmaga 18:16. 
Zaključni niz je prav tako v stilu prejšnjih. 

Domačini v zaključku le uspejo osvojiti točki, 
kateri bi prav lahko dobili tudi gostje. Sodnika 
sta vodila z napakami in gostujočemu moštvu 
v zaključnem delu petega niza »pomagala« 
k porazu. 

Izjave po tekmi 
Djuro Kovačič, trener Metalca: »Igra je 

bila razburljiva predvsem po zaslugi gostov, ki 
so pokazali, da igrajo še bolje od pretekle sezo
ne. Z igro svoje ekipe sem le delno zadovoljen, 
kajti slaba igra kapetana Tonkoviča je vplivala 
na celotno moštvo. Pri gostih je bil najboljši 
kapetan Ferjan, pri naših pa Bajerič.« 

Vladimir Jankovič , pomočnik trenerja 
Metalca: »Domači teren, večja zbranost v pe
tem setu je odločila zmago. Gostujoči igralci so 
navdušili in zadnji čas je, da zaigrajo v i zvezni 
ligi. Manjka jim samo večjih izkušenj, zaosta
jajo pa tudi pri menjavi ritma v igri.« 

Mitja Torkar, igralec Bleda: »Metalac je 
bil le za las boljši. Tudi tokrat smo zaigrali 
dobro kot celota in škoda je, da tega ne kro
namo tudi z zmago.« 

KOPER : GORJE 3:0 (3, 3, 11), republi
ška odbojkarska liga za ženske, telovad
nica kovinarske iole v Kopru, sodnika Zi-
vulović (Ljubljana), Kušar (Koper). 

Gorje: Stibil, Podobnik, Ropret, Benedik, 
Beravs, Berčič, Ambrožič. 

Igralke Gorij so s porazom v Kopru zaklju
čile jesenski del prvenstva. Proti izkušenim 
domačinkam niti niso imele upanja na uspeh. 
Mnogo boljša igra Kopra na mreži je bila glavni 
razlog njihove zmage. V tretjem nizu so mlade 
gostje <presenetile, vodile 11:6, kar pa ni bilo 
dovolj, da bi osvojile vsaj niz. Spet je bila očit
na hiba gostujočega mošta, da kot uigrana 
celota nikakor ne uspevajo zaigrati. V polju je 
bila njihova igra še dokaj uspešna, toda spet sta 
odpovedali obe podajalki, s čimer ni bilo mo
goče upati na uspešne zaključke akcij. 

V moški republiški ligi je bilo srečanje med 
Kamnikom in 2elezarjem preloženo. B. Rauh 

Mladi odboj kar j i Triglava - Pri Šolskem športnem društvu kranjske Gim
nazije so se organizirali mladi odbojkarji Triglava iz Kranja. Mladinci 
vadijo dvakrat na teden v telovadnici kranjske Gimnazije. Julija so bili tudi 
na pripravah v Preddvoru. Mlade odbojkarje Triglava trenira Tone Sajovec, 
nastopajo pa v zahodni slovenski mladinski odbojkarski ligi. V prvih štirih 
kolih so zmagali kar trikrat in premagali Bled, Jesenice in Kamno gorico. 
Zgubili so le s Kanalom. Na fotografiji so Tilinger, Gatalo, Šifrer, Keserič, 
Sajovec, Zakotnik, Zadražnik, Gunčar, Turel in Sodin. Razen njih pa nasto
pajo še Ambrožič, Kranjc, Srečnik, Pertot, Hafner, Korenčan, Prlja in 
Jerala. — Vlado Sodin 

C Košarka 

Slavonke boljše 
SLAVONSKI BROD - ZKL-ženske Rade 

Končar : Alpina-Gorenjska 81:72 (36:34), 
dvorana Klasije, gledalcev 800, sodnika 
Parir, Rendeli (oba Zagreb). 

Alpina-Gorenjska: Drmota 20, Malacko 13, 
Mihovilovič 2, Ržen-Trojar 18, Vrdovljak 12, 
Balderman 4. 

Po enakovredni igri v obeh delih so »Gorenj-
ke« morale priznati premoč domačinkam šele 
v finišu srečanja. 

RADENSKA: GORENJSKA 64:59 
GORNJA RADGONA - SKL-ženske Ra

denska : Gorenjska 64:59 (30:31), telova
dnica OS, gledalcev 100, sodnika Gregorič 
(Velenje), Skerbec (Žalec). 

Gorenjska: Jesenko 8, Vavpotič 9, Habjan 
13 Gantar 15, Mlinar 2, Kolenc 12. 

Čeprav so gostje začele odlično, so v zaključ
nem delu naredile preveč napak. Zmago so 
imele že v rokah, toda niso imele sreče. 

Gostje iz Valje-
va zmagovalci 

Jesenice — Jeseničani so pretekle dni gostili 
košarkarje Omladinca iz pobratenega mesta 
Valjeva, člana I. srbske lige. Na turnirju so 
pokazali najboljšo igro in premagali 2elezarja 
B 85:58 in košarkarje Jesenic z 90:73. V boju za 
drugo mesto pa so Jesenice premagale Zele-
zarja, za katerega igrajo nekateri starejši igralci 
Jesenic, s 85:84. Košarkarji iz Valjeva so spo
znali znamenitosti Jesenic in bili med drugim 
na tekmi jeseniških hokejistov z Motorjem ter 
bili med najglasnejšimi navijači Jesenic. 

-bef 

Tekmovanje v 
namiznem tenisu 

Skorja L o k a — V škovjeloški občini se zače
njajo številna t rim tekmovanja, med katere 
•odi tudi ekipno tekmovanje v namiznem teni-
»u, ki bo v nedeljo, 18. decembra, ob osmih zju-
fraj v telovadnici osnovne šole Cvetko Golar na 
Trati. Turnir organizirata Občinska zveza za 
telesno kulturo in Športno društvo Kondor iz 
Godešiča. 2e sedanje prijave pričajo o dobri 
Udeležbi. J . Starman 

VRHNIKA: LOKAINVEST 81:88 
VRHNIKA - SKL-moški Vrhnika : Lo-

kainvest 81:88 (31:34), telovadnica v Dol
njem Logatcu, gledalcev 100, sodnika Ra-
doievič (Ljubljana), Marinič (Domžale). 

Lokainvest: Tomažin 41, J . Habjan 9, Do
lenc 8, Sršek 12, P. Habjan 10, Balderman 6, 
Strekelj 2. 

Ločani so tokrat presenetili igralce Vrhnike 
na domačem parketu. Bi l i so boljši in zasluženo 
odnesli obe točki. Največ zaslug za zmago ima 
Tomažin, ki je bil za domačine nerešljiva 
uganka. 

KRAS : TRIGLAV 98:88 + 
SEŽANA - SKL-moski Kras : Triglav 

98:88 (50:44), športna dvorana, gledalcev 
400, sodnika Strickberger, Bavčar (oba 
Ljubljana). 

Triglav: Fartek 10, Zupan 16, Omahen 5. 
Skubic 18, Lipovac 10, Stefe 3, Urlep 2, Hriber-
nik 21, Benčan 3. 

Triglavani bi lahko celo zmagali. Vendar so 
v odločilnih trenutkih zatajili in s precej sreče 
sta točki ostali v Sežani. 

Pari prihodnjega kola: Alpina-Gorenjska : 
Šibenik, Gorenjska : Ilirija, Lovainvest : Obala, 
Triglav: Elektra. -dh 

r 

XXIII. »Kriterij 
prvega snega« 

Stenmark 
brez tekmeca, 

Križaj 
odličen osmi 

VAL D'ISERE - Milijon gledalcev 
pred televizijskimi ekrani in ob vznožju 
proge prvega letošnjega veleslaloma za 
točke za svetovni pokal je v soboto 
uživalo v lepih in napetih borbah naj
boljših mojstrov. Videli so vse najbolj
še veleslalomiste na svetu, saj se jih je 
na startu zbralo kar šestindevetdeset. 
Borbe so bile napete vse do konca, 
čeprav je trenutno najboljši slalomski 
in veleslalomski mož na svetu Sved 
Ingemar Stenmark v drugi vožnji z ve
liko prednostjo osvojil prvih petindvej-
set točk. 

Stenmark je že v prvi valdiserski 

{»rogi težkega in zanimivega velesla-
orna dokazal, da mu bo to sezono težko 

kdo kos. Na prehodu je naredil hujšo 
napako, ki bi ga kmalu stala, da bi 
moral že po prvem teku v sneg. Toda 
Stenmark ne bi bil Stenmark, če se ne 
bi mojstrsko reiil in na cilj pripeljal že 
vedno s najbolji lm časom. 

Tudi Jugoslovani smo tu imeli 
svojega junaka. To je bil mladi Tržičan 
Bojan Križaj! Prav ta veleslalom mu je 
lani prinesel prvo točko za svetovni 
pokal, saj je bil deseti. Letošnji pa mu je 
prinesel ie boljšo uvrstitev, saj je bil 
odličen osmi in v »žepu« ima prve tri 
točke v svetovnem pokalu. Res odlična 
uvrstiev in izredna vožnja našega 
najboljšega reprezentanta. Ločan Boris 
Strel je začel odlično, vendar je v 
prvem veleslalomu v spodnjem delu 
proge napravil napako, ki ga je stala 
izvrstne uvrstitve, saj bi, če bi vožnjo 
končal, zasedel solidno mesto — dvaj
seto. Solidna sta bila preostala naša 
tekmovalca, le preveč »spoštovanja« 
sta imela do obeh prog. Vseeno pa je 
Ločan Kur alt na 49. Magusar pa na 
60. mestu. 

REZULTATI: 1. Stenmark (Švedska) 
3:13,15, 2. H. Hemmi (Švica) 3:16,23, 
3. Fournier (Švica) 3:18,84, 4. Ph. 
Mahre (ZDA) 3:16,96, 5. S točk (Avstri
ja) 3:17,42, 6. Heidegger (Avstrija) 
3:17,46, 7. Gros (Italija) 3:18,35, 8. Kri
žaj (Jugoslavija) 3:18,63, 9. Navillod 
(Francija) 3:19.41, 10. Reichard (ZRN) 
3:19,55,... 49. Kuralt 3:24,73, 50. Magu
šar (oba Jugoslavija) 3:25,29. 

Danes bo v Madoni di Campiglio sla
lom, jutri pa veleslalom, za točke SP. 

-dh 

Mednarodni 
uspeh Petri č a 
BERLIN — Na velikem mednarod

nem plavalnem mitingu v Vzhodnem 
Berlinu je med najboljšimi evropskimi 
in ameriškimi plavalci nastopil tudi 
Kranjčan Borut Petrič. 

Petrič je v svoji standardni disciplini 
1500 m kravi dosegel izvrstno medna
rodno uvrstitev, saj je zmagal z odlič
nim časom 15:63,36. Drugi je bil pred
stavnik ČSSR Maehek, šele tretji pla
valec SZ Parinov in četrti izreden ame
riški dolgoprogaš O'Brein. 

REZULTATI: 1. Petrič (Jugoslavija) 
16:53,36, 2. Machek (ČSSR) 15:54,40, 
3. Parinov (SZ) 16:54,41, 4. O'Brein 
(ZDA) 16:2133. 

Na 400 m kravi je Borut moral 
priznati premoč Macheku (ČSSR), nje
gov čas 4:04,01, medtem ko je »Borci« 
to progo preplaval v času 4:04,19, tretji 
čas pa je imel O'Brein (ZDA). -dh 

Hokej na ledu 

Nizka zmaga Triglava 
Jesenice — Hokejisti Triglava so v soboto 

na Jesenicah igrali z moštvom I N E iz Siska in 
ga premagali s 6:2 (1:1, 2:0, 3:1). Gostje so se 
z borbeno in na trenutke grobo igro uspešno 
upirali nerazpoloženim Triglavanom, ki so se 
zbrali šele v drugi tretjini in s težavo zmagali. 
Pri igralcih iz Kranja sta se še posebej odliko
vala vratar Grah in napadalec Maučec, pri 
gostih pa je bil najboljši vratar. Tr i zadetke za 
Triglav je dosegel Maučec, po enega pa Sajovic, 
Grah in Pavlica. 

DOBRA IGRA JESENIČANOV 
Jesenice — Hokejisti Jesenic so v soboto 

odigrali prijateljsko tekmo s češkoslovaškim 
prvoligašem Motorjem iz Čeških Budjevic in po 
učinkoviti igri obeh moštev zgubili z 8:11 (4:4, 
3:3, 1:4). Igra ie bila dolgo enakovredna in 
polna domiselnih kombinacij. Obrambi sta bili 
slabši del moštev. Gostje so si zmago zagotovili 
v zadnji tretjini. Igra Jeseničanov je bila spod-
HnHnn Tr i ifole m -Imenice ie dosegel Suvak, 

dva je zabil Klemene, po enega pa Pavlic, 
Tomaž Košir in Jan. 

DOBRA IGRA 
MLADIH JUGOSLOVANOV 

Jesenice, Kranjska gora — Mladinska 
reprezentanca Jugoslavije se je dvakrat srečala 
z vrstniki iz Italije. V obeh srečanjih so bili 
Jugoslovani veliko boljši. V soboto so naši 
hokejisti v Ljubljani premagali Italijane s 7:0, 
v nedeljo pa na Jesenicah z 8:1. Naši mladinci 
so v obeh srečanjih pokazali dobro igro. Zlasti 
so se odlikovali člani reprezentance z Jesenic in 
iz Kranjske gore. Izkazali so se s kolektivno 
igro, medtem ko so »olimpijci« igrali preveč 
individualno. Se posebej velja pohvaliti Štefana 
Sčapa, Miha Horvata, Juga, Mlinareca in Ma
gazina. Našo reprezentanco je vodil Albin Felc. 
žal so bili nekateri trenutki tekme na Jesenicah 
precej grobi. Grobosti so se nadaljevale tudi po 
tekmi s pestmi, kjer pa so bili enako »uspešni« 
tako domačini kot gostje. F. Benedičič 

Kranj — Na tretjem smučarskem sejmu nad 5000 obiskovalcev — Pod
ročni zbor vaditeljev, učiteljev in trenerjev Kranj je v delavskem domu 
pripravil že tretji zaporedni sejem smučarske opreme. Na tridnevnem sejmu 
se je zbralo nad 5000 obiskovalcev, ki so bili zadovoljni s postrežbo in pro
dajo in zamenjavo smuči, čevljev, smučarske opreme in drsalk. Sejem je 
vsekakor dosegel svoj namen, saj je bila ponudba raznolika, pa tudi področni 
kranjski zbor se je s svojimi strokovnimi nasveti povsem izkazal. 
Kot že rečeno, namen sejma ni bil samo razprodajati opremo, temveč pred
vsem svetovati, kakšne smuči in oprema so najbolj primerni za novega in 
starega smučarja. Vsi tisti, ki so vse tri dni sejma preprodajah' in svetovali, 
so imeli obilico dela. Vse obiskovalce je namreč zanimalo vse v zvezi s smuča-
rijo. Niso pa preprodajah samo že rabljene opreme. Na sejmu so zimsko 
športno opremo — novo — prodajali tudi trgovsko podjetje Kokra in Kolesar 
iz Ljubljane ter seveda naša največja tovarna smuči Elan iz Begunj. 
Res da je bila vstopnina za vstop na sejem 10 dinarjev, toda kranjski pod
ročni zbor vaditeljev, učiteljev in trenerjev je za to izdal lične vstopne kar
tone. Na nJem so vse smučarske tekaške prireditve za rekreativce, program 
XI. zimskih sindikalnih iger Kranja, nasveti za varno smučanje, me dnarodne 
oznake smučarskih prog ter okvirne norme smuči za alpsko smučanje, teke 
in palice, (dh) Foto: F. Perdan 

Hot-dog klub Kranj 
Klub ljubiteljev akrobatskega smučanja, ali 

na kratko Hot-dog klub Kranj, se počasi vendar 
vztrajno prebija iz anonimnosti. Po dveh letih 
poskusov, da bi ustanovili resen klub (in tudi po 
neprikritih posmehovanjih mnogfh smučarskih 
delavcev), jim je letos končno uspelo. Zdaj, 
mesec dni po ustanovnem občnem zboru, ima 
klub že okrog 40 zelo aktivnih članov. Seveda 
niso vsi vrhunski akrobati na smučeh, kar na 
začetku tudi ne moremo pričakovati, a po
membno je sodelovati in se učiti. Najresnejši so 
se pripravljali celo poletje; delno s suhimi tre
ningi, nekajkrat pa so trenirali tudi na snegu na 
plazu pri Češki koči. Pri treniranju so jim po
magali bolj izkušeni člani sorodnega Delta 
kluba iz Ljubljane, s katerim zelo plodno sode
lujejo. 

Pred dnevi se je sedem članov udeležilo 
Evropskega prvenstva v hot-dogu, ki je bilo od 
2. do 4. decembra v avstrijskem Obertauernu. 
Upali so, da si bodo s sodelovanjem na tem 
tekmovanju pridobili tekmovalne licence. Zal 
je bil organizator zaradi slabih vremenskih raz
mer v časovni stiski in je pustil sodelovati dva 
najboljša skakalca Igorja Šimenca in Boruta 
Beleta le na treningu. Specialista za balet Lju
bo Blažič in Gorazd Vončina pa sta tako 
navdušila snemalce avstrijske televizije, da so 
ju povabili kot demonstratorja na snemanje 
filma o tretji disciplini hot-doga, prosti vožnji 
med kuclji ali free stylu. 

Letošnjo sezono, ki so jo z evropskim prven
stvom že začeli, se bodo pripravljali na Krvav
cu, kjer so 8 sodelovanjem žičnic R T C Krvavec 
že zgradili skakalnico. Kot organizatorji bodo 
skupaj z Delta klubom pripravili tudi Svetov
no prvenstvo v hot-dogu, ki bo februarja v 
Kranjski gori. 

Takšni so njihovi načrti za prihodnost. In 
kakš ne so njihove težave? Imajo jih mnogo, 
vendar jih s svojo mladostno vztrajnostjo 
uspešno premagujejo. Vedno bolj pa jih pestijo 
denarne težave. Upajo, da bo kranjska T K S 
ugodno rešila njihovo prošnjo o Financiranju in 

s tem pokazala, da je kranjski zimski šport 
dovolj zrel tudi za uspeh te nove, nedvomno 
zanimive in atraktivne športne panoge. 

D. Ambrožič 

Smučarski skoki 

Neodgovornost 
nekaterih 

reprezentantov 
POKLJUKA - Na tradicionalnem 

tekmovanju v spomin na padli bataljon 
Prešrenove brigade je bila v nedeljo na 
50-metrski skakalnici spominska tek
ma, ki so se je udeležili skakalci iz 
osmih klubov. Zal je bila udeležba 
nekoliko okrnjena. Manjkal je poško
dovani Norčič, prav tako pa ni bilo na 
Pokljuko nekaterih članov državne re
prezentance, predvsem iz vrst ljubljan
ske Ilirije. Kljub sklepu komisije za 
skoke Smučarske zveze Slovenije se 
prireditve niso udeležili. Menimo, da bi 
bilo treba disciplinsko ukrepati proti 
vsem, ki s svojo neodgovorno neude
ležbo niso prispevali k popolnemu 
uspehu športne in tudi družbenopoli
t ične prireditvel 

REZULTATI - ČLANI: 1. Loštrek 
(Logatec) 226,5, 2. Bradeško (Ilirija) 
223,0, 3. Kejžar (Triglav) 220,9, 4. Cim-
žar (Triglav) 219,1, 5. Finžgar (Triglav) 
217,8, 6. Anžel (Ilirija) 214,7; STAREJ
ŠI MLADINCI: 1. Jemec (Jesenice) 
211,7, 2. Benedik (Triglav) 209,9, 3. 
Bizjak (Triglav) 204,2,... 8. Vidic 
(Bled), 9. Finžgar II (Triglav), 10. 
Zupan (Bled); MLAJŠI MLADINCI: 1. 
Komel (Ilirija) 209,7, 2. Baloh (Jeseni
ce) 203,4, 3. Sržič (Ilirija) 190,3, 4. 
Stojan (Ilirija) 177,6, 5. Lotrič (Jeseni
ce) 176,6, 6. Ropret (Triglav) 172,2, 7. 
Beton (Triglav), 8. Simnovec (Triglav), 
9. Ribnikar (Jesenice), 10. Beznlk 
(Bled); 

Prihodnji teden bodo v Planici na
slednja tekmovanja v smučarskih 
skokih: v petek, 16. decembra, bo na 
90-metrski skakalnici druga pregledna 
tekma za člane, v soboto, 17. decembra, 
ob pol enajstih bo na 60-metrski 
skakalnici prva tekma za pokal 8RS za 
starejše in mlajše mladince, v nedeljo, 
18. decembra, pa bo na 90-metrski ska
kalnici tretja pregledna tekma članov. 
Na osnovi treh tekem bo izbrano 
moštvo za novoletno Intersport skakal
no turnejo, kjer nas bodo zastopali 
štirje najboljši. J. Javomik 

v 

Poleg takšnih skokov tudi salte, za 
zdaj le enojne, za kranjske člane 
Hot-dog kluba niso skrivnost. — 
Foto: D. Ambrožič 

Tudi pionirji 
začeli 

ŽELEZNIKI - Športno društvo Železniki je 
na Soriški planini organiziralo prvo pionirsko 
tekmovanje v tej sezoni na pionirje in pionirke 
ter mlajše mladinke in mladince. Za ta prvi 
nastop v slalomu se je na startu zbralo 97 tek
movalcev in tekmovalk iz dvajsetih klubov. Vsi 
od prvega do zadnjega so pokazali, da so za 
novo sezono dobro pripravljeni. Od mladih 
lahko pričakujemo, da se bodo kaj kmalu ena
kovredno kosali z vrstniki iz Evrope. 

Rezultati: st. pionirke: 1. Blažič (Triglav) 
9736, 2. Vesel 98,34, 3. Benedičič (obe Jesenice) 
99,66 ml. mladinke: 1. Likozar 92,54, 2. Ravni
kar (obe Alpetour) 95,05, 3. Pehare (Tržič) 
97,91. st. pionirji: 1. Oblak 95,30, 2. Prestrl 
(oba Jesenice) 97,93, 3. Masterl (Alpetour) 
99,17, 4. Peternei (Kranjska gora) 99,84, 5. Jer
man (Triglav) 100,07, ml. mladinci: 1. Ribni
kar (Tržič) 86,75, 2. Benedik 87,58, 3. Podre-
kar (oba Jesenice) 88,63, 4. Krejačič (Alpetour) 
90,01, 5. Hafner (Jesenice) 90,92. -dh 

C Smučarski teki ) 

Naši solidni 
E N G E L B E R G - Najboljši evropski tekači 

so nastopiti na pivi mednarodni tekmi v Švici 
v 1300 metrov visokem Engelbergu. Na startu 
so bili skoraj vsi najboljši Evropejci, med kate
rimi je mednarodni krst imela tudi četverica 
Jugoslovanov. Sicer je zmagal Finec Kiskinen, 
vendar tudi naši niso razočarali. Se najbolje je 
tokrat tekel Tajnikar, ki je na solidnem petin
dvajsetem mestu. 

Rezultati: 1. Kiskinen 39,42, 2. J uhan en 
(oba Finska) 40,08, 3. Kreuzer (Švica) 
40,28, 26. Tajnikar 43,81, 29. Jelene 48,67, 
39. Poklukar 45,20, 40. Djuričič 45,35. 

NA OSANKARICI 129 TEKMOVALCEV 
MARIBOR — Zelezničarsko športno društvo 

je bilo na Osankarici organizator tekaške pri
reditve. Nastopilo je 129 tekmovalcev in tek
movalk iz enajstih slovenskih tekaških klubov. 

Pri članih je zmagal Filip Kalan iz Gorij, ki 
v odsotnosti reprezentantov ni imel prave kon
kurence. 

Rezultati: starejši mladinci: 1. Djuričič 
(Jesenice) 29:00,9, 2. Podlogar (Gorje) 29:34,3, 
3. Mrak (Jesenice) 29:49,0, mL člani: 1. Bre-
zovšek (Olimpija) 29:24,8, 2. Podlogar (JLA) 
30:28,2, člani: 1. Kalan (Gorje) 43:59,0. -dh 



Včeraj se je v Kranju začel 
teden mladine, velika manife
stacija mladih, ki bodo do ne
delje prikazali različne dejavno
sti, s katerimi se ukvarjajo, in 
hkrati opozorili na nekatere 
probleme, ki tarejo kranjsko 
mladino. Sodelovalo bo več kot 
8000 mladincev in mladink iz 
vseh osnovnih organizaciji Sa
mo v soboto in v nedeljo se bo v 
športnih tekmovanjih pomerilo 
več tisoč mladih. To je le nekaj 

datkov o tej veliki akciji. Več 
o povedali trije mladinci. 

Jože 
Jenšterle , 
podpredsednik 
občinske 
konference 
ZSMS: 

»Teden mladine smo priprav
ljali več mesecev. Kranju in 
Kranjčanom želimo prikazati 
našo dejavnost, hkrati pa prek 
raznih prireditev kot so raz
stave, kulturne in zabavne pri
reditve, tekmovanja in okrogle 
mize tudi poživiti delo osnovnih 
organizacij in občinske konfe
rence. Poseben poudarek smo 
dali likovnemu ustvarjanju 
mladih ljudi in pripravili več 
likovnih razstav. Na okroglih 
mizah bomo spregovorili o mla
dinskem domu in prostoru za 
mladino v Kranju, gospodarski 
problematiki in samoupravlja
nju ter o vlogi mladine in mla
dinske organizacije v samo
upravnih odnosih. Pripravili 
bomo tudi več družabnozabav-
nih in kulturnih prireditev ter 
vrsto športnih tekmovanj.« 

Edo 
Buček, 
predsednik 

komisije 
za telesno 
kulturo 
in 
prireditve: 

»Drevi imamo v Prešernovem 
gledališču predstavo in pogovor 
z gledališkimi ustvarjalci, po
tem pripravljamo filmsko pred
stavo in pogovor z ustvarjalci, 
disco večer za mladino v Creini, 
sprejem za športnike in ples, 
sodelovali bomo na proslavi 
Odličje 22. december, glavna 
družabno zabavna prireditev pa 
bo v soboto v delavskem domu v 
Kranju. Nastopil bo ansambel 
Parni valjak iz Zagreba, ansam
bel Sredina iz Tržiča in Kranj
čan Andrej Šifrer. Kulturno-
zabavno prireditev pripravlja
mo tudi za konec tedna mla
dine. Z vsemi temi prireditvami 
bi radi pokazali, kakšne naj bi 
bile zabavno-družabne prire
ditve za mladino in kakšne si 
želimo.« 

Borut 
Marolt, 
predsednik 
komisije 
za srednje 
in poklicne 
šole: 

»V Kranju že dalj časa ugo
tavljamo, da imamo premalo 
likovnih razstav, na katerih bi 
se lahko predstavili tudi mladi 
likovni amaterji. Zato smo v 
okviru tedna mladine pripravili 
razstave likovnih del pionirjev, 
srednješolcev in mladih delav
cev ter fotoamaterjev. Med pio
nirji in mladimi delavci je bil 
odziv zelo velik, medtem ko so 
na srednjih in poklicnih šolah 
likovni ustvarjalci prepuščeni 
samim sebi. Povezali smo se 
tudi s Centrom za estetsko 
vzgojo, ki je pripravil prikaz 
razvoja mladih likovnikov. 

L . Bogataj 

S skupnimi močmi do uspehov 

Kranjska gora — Minulo soboto so se zbrali na vsakoletnem srečanju in 
posvetu turistični delavci Gorenjske in razpravljali o vlogi turističnih dru
štev, o ustanovitvi petih turističnih poslovnih skupnosti, o vlogi turističnih 
društev v krajevnih skupnostih in v Socialistični zvezi ter o akcijskem pro
gramu Gorenjske turistične zveze. Na posvetu so govorili predsednik Turi
stične zveze Slovenije Leopold Krese, Andrej Babic, Janez Vari in Karlo Cej. 
- Foto: F. Perdan 
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PO ŠTENGAH V PENZJON 
Kranj — Tistih znamenitih 

stopnic, ki vodijo z Jelenovega 
klanca do stavbe zdravstvenega 
in pokojninskega zavarovanja in, 
ki jih je menda okoli sto, nihče 
noče in niti ne namerava popra
viti. Zdaj so poledenele, nekaj jih 
sploh manjka, da zavarovanci 
skačejo po eni nogi navzdol in so 
neznanske sreče, če pridejo po 
njih živi in zdravi. 

Najprej sem dobronamerno 
opozarjal, da bi se morale stop
nice popraviti, pa ni bilo nič. 
Zdaj lahko le domnevam, kaj je v 
ozadju. Najbrž, po moje seveda, 
je pridna in marljiva kranjska 
komunala na vrat 'ta nos letela 
tja, da bi jih nekako spodobno 
uredila, kot ravia ta delovna 
organizacija vsakokrat, kadar 
nezadovoljni občan le pisne. Pa ji 
zdravstvena in pokojninska 

skupnost nikakor nista pustili, 
saj so tiste štenge lahko izredno 
koristna stvar, ko aktivnega 
zavarovanca ena, dva, tri spre
mene v neaktivnega. Dovolj je že 
zdravstveni skupnosti tistih po
trdil in bolniške in izdatkov za 
zdravila, po katere prihajajo dol 
po strmih štengah zavarovanci in 
sitnarijo kot sitne muhe pa so 
pustili tiste nemarne stopnice, da 
se sem in tja le kdo prikotali 
navzdol, da je kaj brž v invalid
skem penzionu ali nasploh v 
mirnem pokoju. 

Dolgoletna želja prebivalcev žirovske krajevne skupnosti je, da dokončno 
dobijo prostore, kjer bo mogoče pripravljati različne športne, kulturno- za
bavne prireditve in druge manifestacije. Zato so se Zirovci odločili, da dom 
TVD Partizan, kjer je zdaj skladišče Alpine, preuredijo v družbeni center. Tu 
bo dvorana za razne prireditve, tu bo knjižnica, tu bodo klubski prostori, 
prostori za delo organizacij... Po predvidevanjih bodo preureditvena dela 
veljala 2 milijona din. Načrt bo mogoče uresničiti le s skupnimi močmi. Torej 
referendum za uvedbo krajevnega samoprispevka na vsak način mora uspeti. 

Žiri — Le s skupnimi močmi se 
lahko dosegajo uspehi, pravijo 
Zirovci in prebivalci številnih zasel
kov v neposredni bližini Žirov. Zato 
ni naključje, da delavci Alpine, 
Etikete, Kladivarja, Poliksa, Mizar
skega podjetja, drugih delovnih 
organizacij in ustanov, kmetje, 
skratka, vsi prebivalci s tega po
dročja ne znajo reči »ne«, kadar je 
potrebno poskrbeti za marsikateri 
dinar, da se kraj v skrajnem zgor
njem delu Poljanske doline razvija 
naprej. Tudi tokrat, ko gre za refe
renduma o uvedbi krajevnega samo
prispevka, le-ta bo v nedeljo, 18. de
cembra, so se v glavnem vsi Zirovci 

že izrekli »za«. Kajti popolnoma na 
dlani je, da bo podaljšanje samo
prispevka, ki so ga prebivalci krajev
ne skupnosti Ziri doslej plačevali 
sedem let, da je kraj hitreje napre
doval, velikega pomena za nadaljnji 
razvoj kraja. Kajti krajevna skup
nost ima denarja premalo za vse 
zastavljene naloge. 

In katere probleme Zirovci z zbra
nim denarjem iz samoprispevka na
meravajo rešiti? 

Tr i osnovne naloge so si zadali. 
Treba bo dokončno urediti šolske 
prostore, predvsem vhod in izhod iz 
nje, preurediti bo treba dom T V D 
Partizan v družbeni center ter ure
diti cesto do pokopališča in parkiri
šče ob njem. 

Prednosti ne dajemo niti enemu 
projektu, pravijo predstavniki druž
benopolitičnih organizacij in krajev
ne skupnosti iz Zirov. Vse to mo
ramo urediti. In kdor bo glasoval 
proti ureditvi dostopa do pokopa
lišča, ali morebiti proti urejanju šol
skih prostorov, bo glasoval tudi 
proti obnovitvi doma T V D Partizan, 
proti obnovitvi prostorov, ki j ih 
nujno potrebujemo. Vse te probleme 
pa je potrebno čimprej rešiti. 

Besedilo: J . Govekar 
Slike: F. Perdan 
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Velika akcija 
časopisa Glas 
in gorenjskih 

pismonoš 

783 novih 
naročnikov 

Akcija zbiranja novih na
ročnikov po Gorenjskem se 
bliža h koncu in pismonoše so 
se, kot vidimo, tudi letos silno 
potrudili. 783 novih naročni
kov ni majhno delo. Upamo le, 
da se bo še precej vas 
nenaročnikov, ki so vam 
pismonoši vse te dni pridno 
nosili GLAS v vaš nabiralnik, 
odločilo za GLAS in ga boste 
naročili pri vašem pismonoši 
še pred Novim letom. 

Pa poglejmo, kako so se tre
nutno zvrstili najbolj priza
devni pismonoši. Nemalo nas 
je presenetil pismonoša Janez 
Jan z Bleda, ki je v silovitem 
»finišu« zbral in poslal toliko 
novih naročnikov, da se je 
prebil na 1. mesto. Janez Jan 
namreč vodi z 48 novimi 
naročniki, za njim sta zdaj 
brata Smodila iz Kranja, Jože 
s 40 in Karel s 37 novimi 
naročniki. Sledijo pa Franc 
Pivk iz Škofje Loke s 33, Ciril 
Bergant iz Tržiča z 31, Ivan 
Brglez iz Škofje Loke z 28, 
Jože Treven iz Kranja s 25, 
Nande U dir iz Kamne gorice 
s 24, Franc Ahačič iz Tržiča 
z 19 in Branko Valant z Bleda 
s 17 novimi naročniki. 

Med poštami pa prednjač io 

Sošta Kranj s 147, Bled 8 103, 
kofja Loka s 101, Tržič z 62 

in Radovljica z 42 novimi na
ročniki. 

Ob koncu akcije bomo obja
vili skupen rezultat po Vseh 
poštah. Zaenkrat pa držimo 
pesti, da bi se v naslednjih 
dneh rezultat še popravil. 

V 

Dostop do žirovskega pokopališča na Dobračevi je vsa leta deležen mnogih 
kritik. Pot do njega je slaba. Z denarjem iz samoprispevka pa Zirovci na
meravajo urediti boljši dostop, poleg tega pa ob njem tudi večje parkirišče. 
Zemljišče je krajevna skupnost Ziri že odkupila, projekt pa je v izdelavi. 
Vrednost del je ocenjena na 1 miujon din. Z denarjem iz samoprispevka pa 
na pokopališču na Dobračevi nameravajo zgraditi tudi mrliške vežice. 

Nepopisna gneča je v garderobi žirovske šole, kadar se končuje pouk. Takrat 
med dvanajsto in trinajsto uro, ko v »hram učenostim že prihajajo novi 
učenci, Je treba čimprej dobiti svoj plašč, čevlje, kajti do doma ima še 
marsikdo daleč. Tudi izhod in vhod v prostore žirovske šole je mnogo 
preozek. Dosedanji preskusi so pokazali, da bi se ob morebitni nesreči učenci 
težko prebili skozi »ozko grlo«. Vsakokrat bi lahko prišlo do nesreče. Dela 
pri urejanju garderobe ter razširitvi vhoda v šolo in izhoda iz nje bodo 
predvidoma veljala 2 milijona din. 

DEŽURNI NOVINAR: telefon 21-860 
ZAGREB — Svet jugoslovanskih akademij znanosti in umetnosti je na slav

nostnem zasedanju posvečenem jubilejem predsednika Tita in partije sklenil 
podeliti tovarišu Titu listino v znak posebne zahvale za njegov prispevek zna
nosti. Uvodni govor na slovesnosti je imel dr. Vladimir Bakarić. 

IRAN — V nedeljo so v jugovzhodnem Iranu doživeli potres 4. do 5. stopnje 
po Richterjevi lestvici, ki pa ni zahteval človeških žrtev, tako kot sobotni 
potres, ko so izgubili po prvih podatkih življenje trije ljudje, več pa je bilo ra
njenih. O potresu poročajo tudi iz Venezuele, vendar prav tako ie ni točnejših 
podatkov o morebitnih človetkih žrtvah ali gmotni škodi. 

SNEŽNE RAZMERE - Na gorenjskih smučiščih Zatrnik, Krvavec, Vogel, 
Kranjska gora in Kobla je dovolj snega za ugodno smuko; žičnice obratujejo, če 
je dovolj smučarjev. 

PROMET — Vse ceste so prevozne, kakih večjih nazgod včeraj ni bilo. 
GASILCI — Dopoldne so morali gasiti manjši požar v TeskUlindusu, kjer je 

po prvih ocenah le za okoli 20.000 din škode. 
L. Mencinger 

Kranjska gora — Odjuga ni motila najbolj vztrajnih in navdušenih smučar
jev z Gorenjske in iz Ljubljane, ki so se v soboto, 9. decembra, popeljali 
s kranjskogorskimi vlečnicami in odrivali počasni, težki sneg. — Foto: 
F. Perdan 


